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P r o t o k ó ł  Nr XXX/21 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 10 czerwca 2021 roku, w trybie zdalnym  pod przewodnictwem pana 

Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta  

w godzinach od 900 do 1510. 

 

Pkt 1 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  XXX  zwyczajną 

sesję Rady Miasta Działdowo. 

Poinformował, że Sesja odbywa się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość. Rada Miasta  będzie obradować w  zdalnym trybie, zgodnie z  art.15zzx ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych  

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych. 

Przewodniczący Rady powitał i pozdrowił   radnych  Miasta Działdowo, a następnie sprawdził 

łączność i obecność radnych w zdalnych obradach. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji zdalnej uczestniczy 20 radnych.  Rada 

może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący powitał uczestniczących w zdalnej sesji:  

Burmistrza Miasta - Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO,  Zastępcę Burmistrza Miasta, 

Sekretarza Miasta Pana Andrzeja WIŚNIEWSKIEGO, Skarbnik Miasta Panią Beatę 

SZYDŁOWSKĄ – ANACZKOWSKĄ, Radcę prawnego pana Jakuba ZIĘTEGO, Dyrektorów 

jednostek organizacyjnych, Prezesów Spółek Miejskich, Naczelników Wydziału UM. 

 

Przewodniczący Rady powitał i pozdrowił  serdecznie  wszystkich uczestniczących w zdalnej 

sesji Rady Miasta  i  oglądających   dzisiejsze obrady   za pośrednictwem Internetu.  

 

Ad. pkt 2 

 

Zmiany porządku obrad. 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy 

są wnioski w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie było, wobec czego Przewodniczący poddał pod 

głosowanie jawne imienne porządek obrad. 

Rada jednogłośnie  – 20 głosami „za” przyjęła porządek. 

(Protokół z przeprowadzonego  głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  XXVIII  sesji. 

4. Informacja o kampanii społecznej #PijęWodę. 

5. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                                           

z wykonania uchwał Rady. 

7. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

9. Raport o stanie  Miasta Działdowo za rok 2020: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum 

zaufania. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2020 rok  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta; 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo; 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo  w  2020 roku; 

e) dyskusja nad sprawozdaniem; 
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f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania  z wykonania budżetu; 

11. Udzielenie absolutorium  Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2020: 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2020 rok. 

       12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto   

             Działdowo na lata 2021-2030. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdy 

wykorzystywane do nauki jazdy. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości   w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu zmian regulaminu dostarczania wody                                      

i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii Rozwoju 

Gminy-Miasto Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu                                  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu 

uchwały Rady Miasta Działdowo w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego                          

i obszaru rewitalizacji. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-

sprzedaży nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/267/21 Rady Miasta 

Działdowo z dnia    30 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo-13 terenów. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji ( z dnia 17.04.2021 r.) 

23. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji ( z dnia 07.05.2021 r.) 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Działdowo. 
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25. Wolne wnioski i informacje. 

26. Zamknięcie sesji.         

                                                           

Ad. pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: protokół XXVIII sesji został 

sporządzony i został państwu radnym przesłany drogą elektroniczną na skrzynki e-mailowe.                

W związku  z tym każdy radny miał możliwość zapoznać się z protokołem. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołu?  

Uwag  do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu XXVIII sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia 

protokołu XXVIII sesji Rady Miasta. 

Rada jednogłośnie – 20 głosami „za” przyjęła protokół  XXVIII sesji Rady Miasta 

Działdowo. 

(Protokół z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4 

 

Informacja o kampanii społecznej #PijęWodę 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że kampanię społeczną #PijęWodę zainicjowało 

PGKiM sp. z.o.o. Ma ona na celu popularyzację  walorów zdrowotnych i jakościowych wody 

z ujęcia Działdowo dostarczanej mieszkańcom przez Przedsiębiorstwo. Z prośbą                                         

o zaprezentowanie tej kampanii mieszkańcom Działdowa  wystąpił  pan prezes PGKiM.                       

Jest to zagadnienie ważne dla zdrowia mieszkańców, stąd też  ten punkt znalazł się w porządku 

dzisiejszej sesji. 

Przewodniczący powitał: 

-  prezesa PGKiM Pana Sławomira PSZENNEGO, który zaprezentuje główne założenia 

kampanii, 
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- Pana dr inż. Łukasza WEBERA - specjalistę ds. technologii uzdatniania wody, który 

przedstawi zagadnienie  jakości wody w Polsce na przykładzie ujęcia Działdowo, 

- Panią Joanna  JĘDRZEJCZYK - dietetyk, specjalistka z poradni FitLife-Med,  która 

przedstawi zalety wody do codziennej diety. 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – poinformował, że  spółka chce rozpocząć 

kampanię promocyjną  skierowaną do mieszkańców dot. picia wody dostarczanej z naszych 

ujęć wodnych, o jakości naszej wody kranowej, o jej walorach zdrowotnych. Kampania ma na 

celu zmianę  nawyków żywieniowych, ale również ograniczenie spożycia wody butelkowanej                      

a tym samym do ograniczenia „produkcji” plastiku. Spółka chce rozprowadzać dystrybutory 

wody  do zakładów pracy, które będą podłączane do sieci wodociągowej.                                                                                                       

Pan Łukasz WEBER - specjalista ds. technologii uzdatniania wody - poinformował, że 

woda z wodociągu działdowskiego jest bardzo dobrej jakości, to produkt do którego można 

mieć zaufanie, a to dzięki studniom głębinowym  naturalnie wyizolowanym. Korzystne 

warunki geologiczne są gwarantem znakomitych właściwości wody i jej czystości pod 

względem mikrobiologicznym. Woda jest niskozmineralizowana jest bezpieczna  dla 

wszystkich grup wiekowych, jest źródłem wielu minerałów cennych dla człowieka wapnia, 

magnezu. 

Pani Joanna  JĘDRZEJCZYK – dietetyk – poinformowała, że dzienne zalecane 

spożycie wody to około 1,5- 2 litrów dziennie (6-8 szklanek). To spożycie oczywiście należy 

zwiększać w okresie upałów czy wzmożonego wysiłku fizycznego. Woda jest zdrowa                                

i niezbędna dla funkcjonowania naszego organizmu.  Zalety picia wody wypłukuje toksyny                    

z naszego organizmu, pomaga utrzymać prawidłową dietę, poprawia trawienie, pobudza 

metabolizm. Poprawia funkcjonowanie układu  sercowo-naczyniowego, nadaje skórze zdrowy 

wygląd, redukuje bóle głowy, stawów. Zmniejsza ryzyko raka, udarów, zawałów serca, chorób 

związanych z układem moczowym.  

Przewodniczący Rady - podziękował  prelegentom za wystąpienie.  

Pan Sławomir PSZENNY -  prezes PGKiM -  podziękował Przewodniczącemu Rady, 

za umożliwienie zainaugurowania kampanii społecznej  #PijęWodę na sesji Rady Miasta. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – podziękował panu prezesowi za  zorganizowanie 

prelekcji. Pan Burmistrz wspomniał, że wielokrotnie pani dyrektor Sanepidu zachęcała do picia 

wody kranowej w naszym mieście. Dzisiejsza prelekcja potwierdziła, że mamy wysokiej 

jakości wodę, cały czas dokładamy wszelkich starań aby ta woda była jak najlepszej jakości.  
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  Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA – dodała, że wcześniej jak był prezes Falba, 

jak wodociągi zostały zmodernizowane też zachęcał do picia naszej wody, która zawiera bogate 

związki jest bardzo dobra.  Zachęcam do picia wody z kranu, szczególnie w okresie upałów 

popieram tą akcję, wykorzystajmy naszą wodę, która jest tańsza, dużo zdrowsza niż woda 

butelkowana. 

 Przewodniczący Rady – głos wiarygodny, gdyż pani radna związana jest ze zdrowiem. 

 Pan Grzegorz MRWOWIŃSKI – Burmistrz – pijąc wodę kranową, nie tylko będziemy 

zdrowsi, ale nasze środowisko będzie czyściejsze, nie będziemy produkować tyle plastiku. 

 

 Przewodniczący Rady – ogłosił 10 minutową przerwę /10:10/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXX sesji Rady Miasta Działdowo 

/10:20/ 

 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Szanowni Państwo, okres  międzysesyjnym tj.                      

od 30 kwietnia  9 czerwca 2021 r.  W tym okresie odbyła się XXIX  nadzwyczajna sesja Rady 

Miasta, w porządku której nie znalazł się punkt „Sprawozdanie Przewodniczącego”                                        

i w związku z tym na tej sesji nie  składałem sprawozdania przed Wysoką Radą. 

Przewodniczący odczytał sprawozdanie: 

1. Dnia 10 maja  2021 r. –  wpłynęła petycja złożona przez Stowarzyszenie Polska Wolna od 

GMO  o rzetelną informację w sprawie szczepień. 

Dnia 13.05.2021 r.- petycja została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

2. Dnia 10 maja 2021 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego  oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz                         

z materiałami składającymi się na sprawozdanie finansowe sporządzonymi na dzień 31.12.2020 

roku.   

Te materiały otrzymali radni na swoje skrzynki e-mail. 

3. Dnia 11 maja 2021 r. –  Adwokat Krystian Sieczczyński wystosował e-mail: Odpowiedź na 

List otwarty z dnia 22.03.2021 r. 
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E-mail przesłano radnym drogą elektroniczną w dniu 11.05.2021r. 

4. Dnia 11 maja 2021 r. – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedłożył 

projekt uchwały Rady Miasta Działdowo w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 05.03.2021 r.  

Rada Miasta Działdowo rozpatrzyła petycję na XXIX sesji Rady Miasta. 

5. Dnia 11 maja 2021 r. –  Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedłożył 

informację odnośnie rozpatrzenia skargi z dnia 27.04.2021 r. na działalność Burmistrza. 

Komisja nie zajęła stanowiska w sprawie. 

Rada Miasta Działdowo rozpatrzyła skargę na XXIX sesji Rady Miasta. 

6. Dnia  12 maja  2021 r. -  wpłynęło pismo złożone przez Pana Eugeniusza Ogonowskiego 

odnośnie zwrotu kosztów leczenia kota wolno żyjącego. 

Pismo dnia 18 maja 2021 r. zostało przekazane do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem 

przeprowadzenia kwalifikacji pisma. 

Dnia 25 maja 2021 r. – Komisja Skarg, Wniosków i petycji uznała pismo za skargę na 

działalność Burmistrza  i przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta w sprawie rozpatrzenia 

skargi. 

7. Dnia 17 maja 2021 r. – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta wraz z opinią w sprawie 

oceny wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo za rok 2020. 

Dnia 18 maja 2021 r. – wniosek został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej                                

w Olsztynie celem zaopiniowania. 

Dnia 28 maja 2021 r. – z  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wpłynęła Uchwała Nr 

RIO.VIII-0120-228 /21 Składu Orzekającego RIO w Olsztynie z dnia 24 maja 2021 roku                        

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

8. Dnia 18 maja 2021 r. – Prezes PGKiM sp. z o.o. w Działdowie przedłożył Radzie Miasta 

Działdowo projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

9. Dnia 20 maja 2021 r. –  Prezes PGKiM sp. z o.o. w Działdowie zwrócił się o włączenie do 

porządku obrad XXX sesji Rady Miasta informacji dot. Kampanii „#PijęWodę”. 

Dnia 20 maja 2021 r. – przeprowadziłem XXIX nadzwyczajną sesję Rady Miasta Działdowo 

zwołana na wniosek Burmistrza Miasta. 
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10. Dnia 20 maja 2021 r.- Pan Jacek Trawczyński -Adwokat z Gdańska – złożył indywidualny 

wniosek o nadanie honorowego obywatelstwa miasta Działdowo osobom wymienionym                         

we wniosku. 

W dniu 24 maja 2021 r. – przekazano wniosek Burmistrzowi Miasta w celu zajęcia stanowiska.  

11. Dnia 25 maja 2021r. – radni Pan D. Maćkowiak, Pan S. Czeczot, P. M. Ogrodowczyk 

złożyli interpelację w sprawie przedstawienia informacji  odnośnie przewidywanych pierwotnie 

i ostatecznej wysokości nakładów poniesionych na realizację wymienionych inwestycji                        

(9 inwestycji) wraz  z podaniem wysokości środków zewnętrznych pozyskanych na te zadania 

w latach 2015-2020.  

W dniu 26.05.2021 r.-  interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta oraz została 

zamieszczona na BIP-ie i stronie Internetowej miasta. 

Dnia 8 czerwca 2021 r. Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi radnym. Odpowiedź została 

zamieszczona w BIP i na stronie Internetowej miasta. 

12. Dnia 31 maja 2021 r. – Burmistrz Miasta przedłożył Raport o stanie miasta Działdowo za 

rok 2020. 

Raport przesłano drogą elektroniczną radnym. Raport był przedmiotem obrad Komisji Rady. 

13. Dnia 31 maja 2021 r. – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedłożył 

projekty uchwał Rady Miasta Działdowo w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 17.04.2021r.                  

i z dnia 07.05.2021 r. oraz skargi na działalność Burmistrza Miasta Działdowo. 

14. Dnia 2 czerwca 2021 r. - wpłynęło pismo od Pana Jacka Trawczyńskiego odnośnie podjęcia 

działań w celu upamiętnienia zdarzeń związanych z obozem Soldau w Działdowie. 

Pismo zostało przekazane Burmistrzowi Miasta celem zajęcia stanowiska. 

15. Dnia 2 czerwca 2021 r.  – Kierownik Zespołu Kontrolnego Pani Bogumiła Reda przekazała 

Protokół kontroli obiektów sportowych „Orlik” pod kątem ich bezpieczeństwa. 

 

Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres  



9 

 

od 30 kwietnia 2021 r. do 9 czerwca 2021 r. 

 

Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, 

 

 zanim przejdę do zasadniczej części mojego sprawozdania pragnę przypomnieć                      

i jednocześnie poinformować, że: 

 na XXIX sesji Rady Miasta Działdowo odbytej w dniu 20 maja 2021 roku  nie złożyłem 

sprawozdania ze swej działalności z formalnych (statutowych) względów   –  była to sesja 

nadzwyczajna, która w swym porządku obrad nie musiała zawierać takiego punktu do 

zrealizowania; 

 ostatnią odbytą sesją zwyczajną Rady Miasta Działdowo, na której składałem sprawozdanie 

ze swej działalności była sesja odbyta w dniu 30 kwietnia 2021 r. 

w tym stanie rzeczy niniejsze sprawozdanie składam, poczynając od dnia  30 kwietnia 2021 

roku i tak: 

jako organ wykonawczy, w okresie sprawozdawczym wydałem 16 zarządzeń   o numerach:  

31-46/2021. 

W/w. zarządzenia zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

Działdowo.  

Realizacja uchwał Rady Miasta przedstawia się następująco: 

 Rada Miasta na sesjach odbytych w dniach:  30 kwietnia i  20 maja 2021 roku podjęła 

łącznie 27 uchwał, w tym (odpowiednio) - 18 o numerach: XXVIII/258-275/21                                              

oraz 9 o numerach: XXIX/276-284/21; 

 wszystkie omawiane uchwały podjęte przez Radę zostały doręczone w ustawowym 

terminie organowi nadzoru, tj. Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu; 

 spośród przekazanych 27 uchwał Wojewodzie 4 (cztery) z nich, w tym: 

− 2 (dwie) z 30 kwietnia 2021 roku o numerach XXVIII/260/21 i XXVIII/261/21                                

w sprawie (odpowiednio): 

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-

2030,   

− zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021, 

− 2 (dwie) z 20 maja 2021 roku o numerach XXIX/276/21 i XXIX/277/21 w sprawie 

(odpowiednio): 
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− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-

2030,   

− zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021, 

przekazano także wg właściwości Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie; 

 4 (cztery) uchwały, jako akta prawa miejscowego, w tym: 

− 3 (trzy) z dnia 30 kwietnia 2021 roku o numerach XXVIII/258/21, XXVIII/259/21 oraz 

XXVIII/261/21 w sprawie (odpowiednio): 

− określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego, 

− zwolnienia przedsiębiorców z wniesienia opłaty należnej w 2021 roku                                        

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych       

do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy-Miasto Działdowo, 

− zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021, 

− 1 (jedna) z dnia 20 maja 2021 roku o numerze XXIX/277/21 sprawie zmian                                       

w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021 

zostały przekazane Wojewodzie do ogłoszenia w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym, 

otrzymując urzędowe poświadczenia odbioru. 

Wyżej wymienione uchwały zostały ogłoszone w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym                   

z 2021 roku, pod pozycjami odpowiednio: 2002, 2003, 1804, 2019; 

 uchwały objęte niniejszym sprawozdaniem zostały: 

− skierowane do wiadomości i realizacji (wykonania) do podmiotów, których zakres 

uregulowań dotyczył; 

− zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Działdowo. 

 

         Dziękuję za uwagę! 

  

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – poinformował, że   w okresie 

międzysesyjnym nie uczestniczył w zgromadzeniach związków międzygminnych ani                              

w stowarzyszeniach gmin. 
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Ad. pkt 8 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjny. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  zwrócił się do 

przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta o przedstawienie sprawozdań.  

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  -   w okresie 

od 30 kwietnia do 10 czerwca br. Komisja obradowała dwa razy 19 maja i 8 czerwca 2021 r.   

W dniu 19 maja 2021 r. Komisja Oświaty i Kultury  opiniowała powołanie zespołu placówek 

oświatowych w Działdowie. Po burzliwej dyskusji przy stosunku głosów 9- „za”, 4 - „przeciw” 

i 2 „wstrzymujące się” pozytywnie zaopiniowała powołanie: 1) Zespołu Placówek 

Oświatowych nr 1 w Działdowie z połączenia Szkoły Podstawowej nr 1 im. Władysława 

Jagiełły i Przedszkola nr 1 im. Jana Brzechwy, 2) Zespołu Placówek Oświatowych nr 2                           

w Działdowie  z połączenia Szkoły Podstawowej nr 2  im. Królowej Jadwigi i Przedszkola                    

nr 3, 3) Zespołu  Placówek Oświatowych nr 3 w Działdowie  z połączenia Szkoły Podstawowej 

nr 3 im. Bronisława Malinowskiego  i Przedszkola nr 5, 4) Zespołu  Placówek Oświatowych nr 

4    w Działdowie z połączenia Szkoły Podstawowej nr 4  im. Jana Pawła II z Przedszkolem                 

nr  4.  W dniu 8 czerwca br. Komisja Oświaty i Kultury zapoznała się z Raportem o stanie 

miasta Działdowo za rok 2020. 

Dziękuję! 

Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska:  

Komisja miedzy sesjami obradowała dwa razy z wykorzystaniem środków porozumiewania się 

na odległość.  Pierwsze posiedzenie odbyło się w dniu 13 maja 2021 r.  na którym Komisja 

pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości położonej przy ul. Władysława Podkowińskiego w Działdowie. 

Następne posiedzenie odbyło się 9 czerwca br. na którym Komisja pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowała następujące projekty uchwał: w sprawie przyjęcia projektu zmian regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo, w sprawie 

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/267/21 Rady Miasta 

Działdowo z dnia 30 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo -13 terenów,                              

w sprawie   przystąpienia do opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy-Miasto 
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Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji, w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

projektu uchwały Rady Miasta Działdowo w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego               

i obszaru rewitalizacji. Komisja zapoznała się z Raportem o stanie miasta Działdowo za 2020 

rok. 

Dziękuję! 

Pan Adam SZCZYPIŃSKI - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów:   

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo… 

Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Finansów w okresie międzysesyjnym 

obejmuje okres od dnia 30 kwietnia 2021 roku do dnia 9 czerwca 2021 roku. 

W w/w okresie Komisja Budżetu i Finansów odbyła dwa posiedzenia z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość, czyli obradowała w tzw. trybie zdalnym,                                       

a mianowicie   w dniu 18 maja 2021 roku oraz w dniu  07 czerwca 2021 roku. 

Na posiedzeniu w dniu 18.05.2021r.  Komisja jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta: 

• w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2021-2030; 

• w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021. 

Z kolei na posiedzeniu w dniu 7.06.2021r. Komisja jednogłośnie 12 głosami „za” przyjęła 

protokoły   z 26 i 27 posiedzenia oraz pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał 

Rady Miasta: 

• w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy - Miasto Działdowo na 

lata 2021-2030; 

• w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021. 

• w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdy wykorzystywane 

do nauki jazdy; 

Ponadto Komisja jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Miasta zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach 

regionalnej pomocy inwestycyjnej. 

Oprócz tego na przedmiotowym posiedzeniu Komisja zapoznała się z analizą przychodów                           

i wydatków placówek oświatowych – szkoły i przedszkola w roku 2020 oraz plan na 2021 rok, 

z analizą wykonania budżetu za 2020 rok oraz z Raportem o stanie miasta Działdowo za rok 

2020. 

Dziękuję! 
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Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                          

i Porządku Publicznego:  posiedzenie Komisji odbyło się  9 czerwca 2021 r.  Komisja przyjęła 

informację o porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta Działdowo za rok 2020. 

Przyjęto informację Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o stanie bezrobocia i alimentacji 

za rok 2020. Komisja zapoznała się z Raportem o stanie miasta Działdowo za rok 2020. 

Dziękuję ! 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI  - Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, 

Turystyki i Rekreacji:  w okresie międzysesyjnym  Komisja  odbyła posiedzenie w trybie 

stacjonarnym w dniu 7 czerwca 2021 r. Na posiedzeniu przyjęto do realizacji regulamin 

współzawodnictwa sportowego szkół podstawowych miasta Działdowo. Analizowano 

możliwości wprowadzenia w szkołach zajęć sportowych w formie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych. Odbyła się dyskusja nt. utworzenia w szkołach klas sportowych dla chętnych                      

z terenu całego miasta. Zapoznano się z informacją nt. możliwości turystycznych miasta                          

i okolic oraz bazy turystycznej i możliwości zakwaterowania dla turystów. Zapoznano się                        

z informacją dot. krytej pływalni oraz możliwości dofinansowania tego projektu z programu 

społeczno-gospodarczego Polski Ład 2021. Przyjęto informację o planowanych przez Miejski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji imprezach oraz zajęciach sportowych, turystycznych                                          

i rekreacyjnych dla mieszkańców Dziadowa w szczególności dla dzieci i młodzieży w czasie 

wakacji. Uzgodniono i przygotowano wysłanie pism do UKS-ów, Klubów Sportowych                            

i stowarzyszeń sportowych z zapytaniem o organizowanych przez  nich zgrupowaniach                          

i  obozach sportowych w czasie wakacji letnich z podaniem miejsca i terminów zgrupowania 

oraz wieku i liczby uczestników. Przyjęto Raport o stanie miasta Działdowo za rok 2020.  

Dziękuję!  

 Pan Patryk PIEKARSKI  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: w okresie 

międzysesyjnym Komisja Rewizyjna obradowała raz tj. 17 maja 2021 r. Podczas tego 

posiedzenia Komisja rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym sprawozdaniu, rozpatrzyła sprawozdanie finansowe                  

a także informację o stanie mienia komunalnego. Komisja także zaopiniowała pozytywnie 

wykonanie budżetu Gminy-Miasto Działdowo za rok 2020 i wystąpiła z wnioskiem                                  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

Dziękuję! 

  Pan Leszek SOSNÓWKA  - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji:             

w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała na jednym posiedzeniu 25 maja br. 

Przedmiotem prac Komisji były: petycja złożona przez Instytut Strategii  2050 przy 

Stowarzyszeniu Polska 2050 w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład  
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mieszkaniowego zasobu gminy,  petycja złożona przez Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO 

w sprawie szczepień przeciwko COVID -19 oraz skargę na działalność Burmistrza Miasta 

Działdowo. 

Dziękuję! 

Pan Zbigniew KOCIELA -  Przewodniczący komisji doraźnej statutowej:  Komisja                      

w okresie międzysesyjnym nie spotykała się. Z uwagi na większą swobodę w zakresie 

komunikowania się zaplanowane jest w miesiącu czerwcu spotkanie w trybie stacjonarnym                        

i  planujemy również w okresie wakacyjnym, w okresie trochę martwym dla prac rady miasta, 

aby prace odłożone z uwagi na pandemię przyśpieszyć i spotykać się częściej. Z drugiej strony 

cieszy nas wola pana Przewodniczącego Rady, który w rozmowie ze mną zasugerował wolę                   

i chęć współpracy z nami  i wstąpienie do komisji statutowej.  

Dziękuję! 

 Przewodniczący Rady – panie Przewodniczący, dziękuję serdecznie muszę pana 

sprostować tutaj. W tej rozmowie nie zadeklarowałem przystąpienia do tej komisji bo 

musiałbym zgłosić się jako członek tej komisji. Nie jestem członkiem natomiast Statut dla mnie 

jako Przewodniczącego Rady jest ważny. Jeżeli będę miał uwagi to będziemy tu omawiali, będę 

się z Państwem komunikował. 

Dziękuję! 

 Pan radny Zbigniew KOCIELA – być może doszło do nieporozumienia, tak to 

zapamiętałem z rozmowy. Myślę, że nic złego w mojej wypowiedzi nie było. 

Przewodniczący Rady – nie, ale sprostowanie było konieczne. 

 

Ad. pkt 9 

Raport o stanie Miasta Działdowo za rok 2020. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad obejmuje:  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta, 

b) debatę nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum 

zaufania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że raport sporządzono na podstawie ustawy                           

o samorządzie gminnym  art. 28aa, który wyjaśnia wszystkie sprawy związane z tym raportem. 

Do dnia dzisiejszego nie zostały złożone zgłoszenia mieszkańców do udziału w debacie nad 

raportem. Dlatego też, w gronie radnych będziemy nad raportem debatować. Raport o stanie 

Miasta Działdowo za rok 2020 otrzymaliście Państwo drogą elektroniczną na swoje skrzynki 
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e-mailowe w ustawowym terminie. Raport był  przedmiotem obrad  Komisji stałych Rady 

Miasta. 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Burmistrza o przedstawienie raportu o stanie 

miasta Działdowo za rok 2020. 

a)  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – po raz trzeci składam na Państwa ręce  

raport o stanie miasta Działdowo za rok 2020. Obowiązek składania takiego raportu do 31 maja 

wynika z nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym z 2018 r. gdzie pojawił się art. 28aa  zapis  

„ Wójt co roku do 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy”. Raport w 

momencie złożenia do rady miasta został niezwłocznie opublikowany na Biuletynie Informacji 

Publicznej w zakładce Burmistrz Miasta w podzakładce Raport o stanie miasta Działdowo. Tam 

są dwa poprzednie raporty z roku 2018 i 2019. Jest to dosyć obszerna lektura, która obejmuje 

wszystkie praktycznie zadania  i obowiązki jakie spoczywają na  samorządzie gminnym. Nasz 

raport kiedy po raz pierwszy powstawał, mieliśmy dylemat jak on ma wyglądać co ma zawierać, 

jaki powinien być układ tego raportu. Udało nam się wypracować przejrzystą zdaje się nam 

formę prezentowania dokonań również i porażek samorządu gminnego i to się sprawdziło i tak 

naprawdę wzorujemy się na pewnym konspekcie, który został wcześniej wypracowany. Nic nie 

zmieniamy, ma to swoje zalety ponieważ mieszkańcy i Państwo radni porównują ze sobą 

poprzednie raporty i one pokazują pewne tendencje, które się dzieją w naszej gminie. 

Raport składa się z 12 rozdziałów, poprzedzonych wstępem. Rozdział I są,  to informacje                         

o mieście Działdowie jest tu omówiona forma prawna, charakterystyka miasta. Te części 

raportu nic się nie zmieniły. Część tego raportu sytuacja demograficzna, która pokazuje                    

w odniesieniu do  kilku lat wstecz co się dzieje w naszej gminie jakie mamy tendencje.                   

W czasie omawiania tego raportu na posiedzeniu jednej z komisji, radni zwrócili uwagę na  

tendencję ogólnokrajową czyli na spadek liczby mieszkańców, ale także wzrost zgonów w roku 

pandemicznym związany niewątpliwie z COVID-19. Silną stroną tej części demograficznej jest 

duża liczba mieszkańców w wieku produkcyjnym. Co ma swoje odzwierciedlenie w tym,                      

że są tutaj zakłady które mają możliwość wchłonięcia każdej liczby chętnych do pracy. 

Rozdział II bardzo ważny, informacja dot. realizowanych strategii i programów. Omawiamy tu 

trzy najważniejsze dokumenty tj. Strategia Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo za lata 2015-

2025. Państwo wiecie, że jesteśmy w trakcie opracowania kolejnej strategii, która będzie już 

opierała się na znowelizowanych przepisach ale także będzie odzwierciedleniem na 

zapotrzebowania wynikające z nowych programów unijnych, które mają się pojawić. Chyba 

nikt sobie nie wyobrażał, że dynamika w Polsce będzie tak postępować, że będziemy 

przystępować do wymiany strategii do uchwalania nowej strategii w momencie, kiedy tak 

naprawdę  jeszcze obowiązuje stara. Miała ona obowiązywać do roku 2025 to jakieś rzeczy 
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zdezaktualizowały się. Drugi dokument to: Program Rewitalizacji Gminy-Miasta Działdowo 

na lata 2015-2020, on się zakończył również w kolejnych punktach naszego posiedzenia 

będziemy min. debatowali nad wprowadzeniem konsultacji społecznych dotyczących 

wyznaczenia obszarów zdegradowanych i obszaru rewitalizacji. Jest to związane z pracami nad 

kolejnym programem, który będzie wyznaczał kolejny czasokres. I oczywiście Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy-Miasto Działdowo. W tym rozdziale tak naprawdę, 

każdy z tych strategicznych programów jest rozłożony na czynniki pierwsze czyli na te 

strategiczne cele. Jest omówione, które cele udało się zrealizować a które są w realizacji lub 

czekają na realizację. W mojej ocenie  naprawdę dużo udało się zrobić co sobie założyliśmy. 

Nie jest możliwe, żeby zrealizować wszystko, ale wychodzę z założenia im bardziej ambitne 

cele im wyżej postawi się poprzeczkę tym więcej się osiągnie. 

Rozdział III – to informacja z realizacji Budżetu Obywatelskiego w Działdowie. Przypomnę 

Państwu, że czasowo ten budżet został zawieszony. Natomiast te wszystkie rzeczy, które zostały 

przyjęte do realizacji BO, to zostały zrealizowane. Jeżeli nie zostały zrealizowane to będą 

realizowane w ramach środków unijnych, które udało nam się pozyskać na rewitalizację Parku 

im. Jana Pawła II, tej starej części położonej przy ul. Męczenników. 

Rozdział IV – to informacje z zakresu  realizacji budżetu i finansów Gminy-Miasto Działdowo 

za 2020 rok. Jest to tak naprawdę powielenie, okrojenie tych informacji które będziemy 

przedstawiać Państwu w punkcie 10, a więc rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. Tabelki i wykresy są mało przejrzyste, 

dlatego w tym rozdziale przedstawiono  to w sposób bardziej przystępny dla mieszkańców. 

Rozdział V – informacja w zakresie sprawnej administracji. 

Rozdział VI - informacja  z realizacji zadań  oświatowych. 

Rozdział VII – ochrona zdrowia. 

Rozdział VIII –  kultura i sport. 

Rozdział IX – bezpieczeństwo publiczne w rozbiciu na Straż Miejską i Obronę Cywilną. Jest 

to ciekawa lektura, która pokazuje jakie zadania ciążą na strażnikach miejskich. Tak naprawdę 

obsada osobowa Straży Miejskiej jest na poziomie minimalnym natomiast tych potrzeb                           

w mieście dla strażników jest dużo, dużo więcej. Na dzień dzisiejszy w jakiś sposób sobie 

radzimy. Statystyki dokładnie pokazuję ile i jakich było wykonanych czynności przez naszych 

strażników. Są to sprawy mniejszego kalibru, większego kalibru czyli jakiekolwiek 

przestępstwa pozostawiono dla Policji. Strażnicy nie pracują w systemie 24 godzinnym, pracują 

w systemie 8 godzinnym, dlatego w pozostałych godzinach zastępuje ich Policja. Straż Miejska 

w okresie wiosenno-wakacyjnym pracuje w systemie dwu zmianowym czyli ma zajęcia                         
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i dyżury po południu min. obsługa monitoringu, częstsze  patrole w newralgicznych punktach 

naszego miasta.  

Rozdział X – informacja  z realizacji zadań Gminy-Miasto Działdowo z zakresu opieki 

społecznej, bardzo rozbudowany rozdział – trzeba pamiętać że wydatki na pomoc społeczną są 

jednymi z większych w budżecie. Ten rozdział został podzielony na podrozdziały zostali 

zdefiniowani beneficjenci ośrodka pomocy społecznej, są pokazane wydatki, zadania                               

i pozostała działalność.  

Rozdział XI –  informacja z realizacji zadań Gminy-Miasto Działdowo w zakresie gospodarki 

komunalnej i mieszkaniowej. 

Rozdział XII - informacja o innych zadaniach realizowanych przez Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej sp. z o.o. 

Raport ten, był przedmiotem dyskusji i wnikliwej analizy przez Państwa rannych na wszystkich 

komisjach. Myślę, że jego przejrzystość spowodowała, że na pierwszej komisji radni zadawali 

pytania, potem już w czasie kolejnych tych pytań nie było. Myślę, że ta przejrzystość 

spowodowała, że do debaty nad raportem nie zapisali się mieszkańcy a ustawa daje im takie 

prawo wzięcia udziału w debacie. Mam nadzieję, że będą jakieś pytania związane z raportem, 

na które udzielę odpowiedzi. 

Dziękuję! 

b) Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – sam raport jest obszernym dokumentem, jest bardzo 

przejrzysty pokazuje obraz naszego miasta we wszystkich obszarach. Nie jest tak że wszystko 

jest dobrze, trzeba pamiętać, że zawsze może być lepiej. Rok szalejącej pandemii, która  miała 

wpływ na funkcjonowanie wszystkich samorządów w Polsce. Należy jednak obiektywnie 

stwierdzić, że raport pokazuje dobre a nawet i bardzo dobre strony naszego miasta. Świadczy 

o tym wynik budżetu wykonanie ponad 14 mln zł., nadwyżka operacyjna blisko 9 mln a także 

spadające zadłużenie miasta. Oczywiście jest to zasługa wszystkich pracowników Urzędu  

Miasta w szczególności panów Burmistrzów, służb finansowych na czele z panią Skarbnik. 

Także ilość realizowanych inwestycji, znacząca wysokość pozyskanych środków zewnętrznych 

godna jest podkreślenia i docenienia. Dochodzą do tego wszystkie pozytywne zmiany                             

w PGKiM, prężna działalność prezesa Pszennego, to poniekąd zasługa pana Burmistrza                       

bo postawił na właściwego człowieka. Działalność naszych spółek komunalnych PC i PGKiM 

zauważamy duże pozytywne zmiany, które również zasługują na docenienie. Mam nadzieję,               

że mieszkańcy również to widzą i dostrzegają.  Mam  pytanie : jak wynika z raportu spada                         

z roku na rok liczba  osób korzystających z pomocy społecznej tj. wsparcia w formie pieniężnej 

i niepieniężnej w latach 2018-2020. W 2018 r. było to 5,2% ogółu mieszkańców, w 2019 r. 
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4,8% w ubiegłym roku 4,4%. Dobre informacje świadczą o tym ,że w społeczeństwie spada 

zjawisko dotyczące ubóstwa. Wydatki MOPS w  2020 r.  wyniosły łącznie ponad 34 mln zł.                  

W raporcie nie znalazłem takiego zestawienia jak ogólne wydatki tej pomocy pieniężnej                                  

i niepieniężnej przedstawiały się w latach poprzednich w 2018, 2019. Czy ewentualnie pan 

Burmistrz mógłby przedstawić te informacje. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że do poszczególnych 

rozdziałów raportu są wyznaczeni sprawozdawcy, wobec tego na pytanie pana radnego 

odpowie pani dyrektor MOPS. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – poinformowała, że realizacja budżetu 

miejskiego ośrodka w 2020 r. była na poziomie 34 milionów zł. Przy czym większości zadań 

wydatków, które realizuje ośrodek są to zadania zlecone. Realizacja zadań zleconych 

kształtowała się w wysokości 30 mln zł. Struktura wydatków do lat poprzednich wzrosła min. 

na skutek realizacji programu 500+ czyli zadań zleconych gdyż w latach poprzednich na 

początku było to świadczenie przy kryterium dochodowym, potem świadczenie to zostało 

rozbudowane w związku z tym siłą rzeczy ta kwota wydatków rosła. Jeśli chodzi o pomoc 

społeczną, obserwujemy pewne obniżenie wydatków to dot. różnych zadań jak zasiłki celowe 

czy okresowe obserwujemy pewien spadek. Przy zadaniach zleconych z racji 

rozbudowywanych zadań, z racji zmiany przepisów nakłady na te zadania rosną nie mniej 

jednak w pomocy społecznej obserwujemy pewien spadek. 

Dziękuję! 

Pani radna Bogumiła REDA – moje pytanie dotyczy troski i ochrony  środowiska 

naturalnego – chodzi o ograniczenie niskiej emisji. Na jakie dotacje mogą liczyć mieszkańcy 

w związku   z wymianą źródeł ciepła, do kiedy mogą się o nie starać? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – ochrona środowiska jest jednym ze 

strategicznych celów naszej Strategii, podjęliśmy w poprzednich latach takie działania                               

i również dalej podejmujemy. O szczegółach powie pan Stanisław Dobracki. 

Dziękuję! 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI -  od kilku lat program dotacyjny 

istnieje w naszej gminie. Wnioski o dotację na wymianę źródeł ciepła można niezmiennie do 

końca marca składać. W tym roku jest już po wszystkim, jeżeli mieszkańcy są chętni                                

to  w przyszłym roku zapraszamy. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – pan Stanisław mówił o programie 

pomocowym, dodam jeszcze, że Gmina-Miasto Działdowo podpisała również umowę z WFOŚ 

w Olsztynie, jesteśmy jakby ambasadorem programu czyste powietrze, pomagamy również 

mieszkańcom składać, wypełniać wnioski dot. termomodernizacji, wymiany źródeł energii, 
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paneli fotowoltaicznych na zasadach określonych w tym programie Czyste powietrze. 

Mieszkańcy na miejscu uzyskują wszystkie niezbędne informacje. 

Dziękuję! 

Pan radny Wojciech ŚLIWA – pytanie do pani dyrektor MOPPS – jak wygląda                                       

z perspektywy poprzednich lat jakość świadczonych usług, czy jest na wysokim poziomie?  

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – szczególnym celem  ośrodka jest 

wysoka jakość pracy a tym samym  świadczonych  usług. Aby ta jakość była utrzymywana                     

na wysokim poziomie i stawała się wyższa musimy działać i działamy na wielu poziomach                      

i  w wielu obszarach. Rzeczą istotną, która w okresie roku poprzedniego pokazała jakość tych  

obszarów, chodzi o dobrą lokalną współpracę. Budowanie i umacnianie jej z instytucjami min. 

sądami, oświatą, policją, służbą zdrowia, GKRPA, organizacjami pozarządowymi i strażą 

miejską. Dzięki dobrej współpracy możemy szybko dotrzeć do mieszkańców potrzebujących 

pomocy społecznej. Dzięki tym instytucjom możemy w miarę szybko reagować na każdy 

sygnał  i udzielać pomocy mieszkańcom. Rzeczą istotną jest aby ta jakość świadczonych usług 

była jak najlepsza, w tym celu cały czas kadra pracownicza podnosi swoje wykształcenie nie 

tylko na poziomie sfery administracyjnej ale też kompetencyjnej związanej z obsługą klientów 

ośrodka. Prowadzimy szereg kontroli realizowanych zadań w różnych obszarach działania. 

Spadła ilość osób korzystających z pomocy finansowej ale tej pomocy takiej indywidualnej 

związanej   z indywidualizacją klienta natomiast nadal z racji tego, że kierunki działań, kierunki 

demografii pokazują, że potrzeba wsparcia dla osób starszych jak DPS, czy placówki 

opiekuńczo-wychowawcze tam ta struktura może się zmieniać w kierunku wydatkowania 

środków publicznych. Dokładamy wiele starań, aby ta jakość usług była na wysokim poziomie 

i żeby była coraz wyższa. Musimy ciągle podążać z duchem czasu, obserwować rzeczywistość 

tak aby umiejętnie docierać do osób potrzebujących wsparcia oczywiście w obliczu 

obowiązujących nas przepisów. 

Dziękuję!  

Pan radny Marek DWÓRZNIK – wykonanie podatków PIT, CIT, podatek od nieruchomości 

są wykonane około 100%, a więc dochody z tego tytułu też rosną w budżecie miasta. 

Bezrobocie utrzymuje się na tym samym poziomie czyli wskaźniku 4,2 %. Krótko mówiąc 

raport o stanie miasta za rok 2020 mówi nam o dobrej kondycji, o dobrej sytuacji finansowej 

miasta o coraz lepszych wskaźnikach lepszej sytuacji w różnych dziedzinach życia 

społecznego. Pytanie do pani Skarbnik – jaki jest dochód w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca, a jaki był wcześniej?  Bo wszystko wskazuje że ten dochód w przeliczeniu na 

jednego mieszkańca  na pewno wzrósł. 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik – kwestia dochodów na 

mieszkańca to dane wynikające z Urzędu Skarbowego, my takimi danymi nie dysponujemy 

bezpośrednio. Operujemy dochodem gminy przypadającym na jednego mieszkańca.                               

W raporcie o stanie miasta  podaliśmy wskaźniki dot. transferów bieżących na mieszkańca czyli         

w tych transferach mamy  wszelkie subwencje i dotacje które wpływają do gminy i one wzrosły 

w ubiegłym roku 2354,65 zł na 1 osobę, za rok 2020 było  to 2697, 90 zł. Pokazujemy również 

nadwyżkę operacyjną w przeliczeniu na mieszkańca, która też wzrosła z 211 zł do 434 zł. 

Natomiast zobowiązania, to co  mamy do spłaty swoje długi przypadające na 1 mieszkańca                     

z 485 zł za rok ubiegły spadły do 386 zł, pomijane tu są grosze w materiale jest dokładnie 

podane.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – w uzupełnieniu dla  pana radnego, jest taki 

publikator Ministerstwa Finansów co nazywa się wskaźnikiem G, wskaźnikiem P, bądź 

wskaźnikiem W. Dane publikowane przez resort finansów zawierają wskaźniki podatkowe                      

w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Wskaźnik G jest dla gmin, wskaźnik P dla powiatów, 

wskaźnik W dla województwa. Wskaźniki są publikowane i są one pewnym rankingiem 

zamożności poszczególnych samorządów. Najbogatsza gmina w Polsce  to Kleszczów - 29.800 

zł na jednego mieszkańca. W mieście Działdowie wskaźnik wynosi 1628 zł na jednego 

mieszkańca i on z roku na rok rośnie. W stosunku do roku 2020 wzrósł o  5,6 %. Czy to jest 

miarodajny wskaźnik dochodu na mieszkańca okazuje się, że nie dlatego że np. w gminie 

Płośnica ten wskaźnik za rok 2021 wynosi 2030 zł. Wynika, że mieszkańcy gminy Płośnica są 

bogatsi od mieszkańców gminy Działdowo. Okazuje się, że wpływ na ten wskaźniki mają takie 

sprawy losowe jak np. spór z właścicielami nieruchomości od wiatraków, których wpłaty były 

zawieszone na kilka lat firma musiała jednorazowo zapłacić ogromne pieniądze więc wskaźnik 

podskoczył do góry. Do tego wszystkie gminy ościenne, które mają lasy postanowiły  wystąpić 

do Lasów Państwowych z naliczeniem podatku pod wszystkimi liniami energetycznymi, które 

przebiegają przez lasy. One były traktowane wcześniej jako podatek od lasów natomiast zostało 

to przeliczone jako od prowadzenia działalności gospodarczej, sądy tym się zajmowały, 

rozstrzygnięcie było korzystne dla samorządów. Wskaźnik G od lat rośnie, w roku 2011 dla 

Gminy-Miasto Działdowo wynosił 978 zł., a w roku 2020 – 1628 zł. Obejmuje podatek od 

nieruchomości, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych i wiele, wiele innych 

rzeczy. 

Dziękuję! 

Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA – pytanie do pani dyrektor MOPS –                             

w związku z tym, że mieliśmy czas pandemii, praca  z pacjentem z klientem była bardzo 

utrudniona, jakie problemy zgłaszali pracownicy MOPS-u, którzy pracowali bezpośrednio                    
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w środowisku swoich podopiecznych. Jakie to były najgłówniejsze problemy i w jaki sposób 

sobie radzili czy mieli z tym jakieś większe kłopoty. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – jeżeli chodzi o problemy z czasów 

pandemii, pracownicy spotykali się w środowiskach  z różnymi problemami np. takimi które 

się bardziej uwidoczniły a mianowicie brakiem zainteresowania ze strony osób najbliższych                    

w angażowaniu się i rozwiązywaniu problemów rodzinnych swoich najbliższych. Te wyjścia     

w teren były ograniczone, te monitoringi w okresie wczesnym coronawirusa były ograniczone. 

Ustawa wprowadziła wywiad środowiskowy drogą elektroniczną, w środowiskach w których 

można było tą metodą pracować, to pracowaliśmy. Są środowiska, w które trzeba było wejść, 

sprawdzić sytuację rodzinną.  Działaliśmy również przy współpracy z policją, oświatą, która 

miała w tym czasie dostęp do dzieci mimo że zdalnie się uczyły. Szukaliśmy innych rozwiązań  

poprzez lokalną współpracę, ta czujność, świadomość tych służb ułatwia nam działanie                            

i powoduje, że potrafimy szybciej dotrzeć, wywnioskować zagrożenie i zadziałać                                           

w odpowiednim momencie. 

Dziękuję! 

Pan radny Andrzej PRZYBYSZEWSKI –  jako przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych i Porządku Publicznego chciałem się odnieść  do Rozdziału IX raportu. Chciałem 

zwrócić uwagę na pracę Policji, Straży Miejskiej w Dziadowie. Dzięki ich ofiarnej, ciężkiej 

pracy mamy w mieście spokój, porządek. Sam byłem świadkiem kilkakrotnie nie tylko                                    

w okresie pandemii pomagali potrzebującym mieszkańcom, ile wkładali wysiłku aby im 

pomóc. Składam wielkie podziękowania za ich przykładne zaangażowanie się w pomoc 

mieszkańcom naszego miasta. Bardzo dziękuję! 

Dziękuję! 

Pan radny Leszek SOSNÓWKA – z przykrością odnotowaliśmy na Komisji Sportu, 

Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji, że  odnośnie sportu w raporcie  jest tylko jedno 

zdanie: „ Zadania w zakresie sportu były realizowane przez miejską jednostkę organizacyjną 

jaką jest Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Działdowie”. To wszystko, co znalazło się                           

w raporcie na temat sportu. Podczas prac na Komisji uznaliśmy razem z panem Burmistrzem, 

że było to niedopatrzenie przez pana Burmistrza i zostało to wyjaśnione na Komisji. Natomiast 

ja jako czynny sportowiec zwracam uwagę na to, że sport jest ważną dziedziną życia 

mieszkańców miasta Działdowa, którzy albo sami uprawiają sport albo są kibicami 

sportowymi. Tutaj chciałbym się odnieść do największego sukcesu sportowego w naszym 

mieście w dziejach  wogóle Działdowa, które miało miejsce w tym roku i sukces będzie 

odnotowany w raporcie za 2021 rok, to  sukces Klubu Sportowego Dekorglass zdobycie  

Mistrzostwa Polski w tenisie stołowym. Sukces ogólnopolski, który odbił się głośnym echem 
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nie tylko w Działdowie ale całej Polsce. Ponieważ jestem związany z piłką nożną, chciałem 

zwrócić panu Burmistrzowi uwagę na to, że w następnych latach jest olbrzymie 

zapotrzebowanie na budowę boiska ze sztuczną nawierzchnią pełnowymiarowego. Przypomnę, 

że mamy w mieście kluby piłkarskie „Wkra” Działdowo, „MKS” Działdowo, „Białe Orły” jak 

również szkółkę prywatną pana Wernera, która kształci nowych adeptów piłki nożnej i taki 

obiekt byłby spełnieniem marzeń całego środowiska piłkarskiego. Sam raport oceniam bardzo 

pozytywnie myślę, że są i minusy są i plusy i każdy z raportu wyczyta to co będzie chciał. Ze 

swojej strony proszę o większą informację na temat sportu w przyszłym raporcie. 

Dziękuję! 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz - chciałem się odnieść do tej uwagi, ta uwaga 

pojawiła się chyba już w tamtym roku. Przepraszam ona umknęła nam, nie chcieliśmy 

marginalizować sportu ale też nie chcieliśmy marginalizować kultury, muzealnictwa czy 

biblioteki. Wyszliśmy  z założenia, że pokażemy liczbę imprez, które są organizowane w formie 

zwięzłej statystyki. Oczywiście jeżeli jest taka potrzeba aby rozbudować ten raport wypadało 

by o muzeum o bibliotekę dużo rzeczy działo się nawet w okresie pandemii, warto by było                     

o nich wspomnieć aby one nie umknęły historykom, którzy do tych raportów będą sięgać za 

10,20 czy 50 lat. Natomiast Komisja Sportu, Komisja Oświaty i Kultury będzie tym miejscem 

aby wyznaczyć kierunki żeby raport był czytelniejszy i wskazać o co ten raport powinien być 

rozbudowany. Odnosząc się do boiska sportowego ze sztuczną nawierzchnią, 

pełnowymiarowego chcę powiedzieć, że widzimy taka potrzebę. Podjęliśmy już działania 

planistyczne  znaleźliśmy, przeznaczamy teren w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, potem ten teren będziemy chcieli pozyskać od Skarbu Państwa. A potem 

będziemy szukali środków na realizację tej pięknej i wyczekiwanej inwestycji. Chciałem 

zwrócić uwagę, że jednak wcześniej będziemy musieli pobudować basen. 

Dziękuję! 

Pani radna Bogumiła REDA – pytanie dotyczące budowy dróg. Tyle się dzieje w naszym 

mieście cieszę się bardzo. Dużo już zrobiliśmy, chodzi mi o moje osiedle ul. Biedrawiny, która 

tak długo czekała i mieszkańcy są wdzięczni i Burmistrzowi i  radnym, za podjęcie tej 

inicjatywy. Mieszkańcy dopytują się czy ktoś z Urzędu Miasta kontroluje kolejne etapy budowy 

dróg, czy to po prostu jest pozostawione samym sobie. Boją się czy aby ta droga będzie piękna 

i dobra. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – pan Stanisław Dobracki, który jest głównym 

inspektorem z ramienia Urzędu kontroluje teren, on jest przede wszystkim fachowcem. Jest 

inżynierem i to jego wykształcenie w niektórych przypadkach nam pomogło. 
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Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI -  panie Przewodniczący, 

Państwo radni, jak najbardziej kontrolujemy w trakcie budowy  w trakcie przebudów te drogi. 

Mamy wynajętych inspektorów odpowiednich branży jest inspektor od robót drogowych, jest  

inspektor dot. spraw sanitarnych. Ja bardzo często jestem na tych drogach, często też jest pan 

Andrzej Wiśniewski Zastępca Burmistrza, są też społecznicy od których wiele telefonów 

otrzymujemy. Jesteśmy na bieżąco, proszę uspokajać mieszkańców  dajemy radę  i na pewno 

będzie lepiej  i ładniej. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – potwierdzam zdanie pana 

Stanisława. Jako radny jestem zainteresowany tymi inwestycjami, tym bardziej że dzieją się                   

w moim okręgu wyborczym. Pan mówił o społecznikach, którzy obserwują budowę. Widzę 

często na budowie pana Stanisława, pana Burmistrza, Zastępcę pana Burmistrza. Często 

mieszkańcy zgłaszają uwagi dotyczące np. usytuowania chodnika w stosunku do posesji. 

Państwo reagujecie na to, rozmawiacie  z wykonawcą na bieżąco te sprawy są rozwiązywane. 

Mówię tu o ulicy Krasickiego mieszkańcy będą zadowoleni ładne chodniki, piękna ścieżka 

rowerowa, szeroka ulica, dużo miejsc postojowych jest pobudowanych. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – raport z roku na rok coraz bogatszy, co w jakiś sposób 

może cieszyć. Przy słowach pochwały są też słowa  krytyki, oczywiście delikatnej. Ma to na 

celu aby raport w przyszłości coraz lepiej wyglądał jeszcze korzystniej. Pozwolę sobie na 

delikatność, niech pan tego nie odbiera złośliwie. Mówimy o raporcie za rok 2020 a pan 

dwukrotnie powiedzieć o roku 2021, proszę nie odbierać jako złośliwość tylko zrozumienie.                    

I to zrozumienie proszę kierować w naszą stronę, kiedy nam się  może przydarzyć. To co mnie 

cieszy, bo w ostatnim czasie obserwujemy w pana wypowiedziach dominację, w której to pan 

wyręcza naczelników, dyrektorów placówek podległych, spółek. Tu jednak dał pan pole  

zarówno wypowiedzi  i możliwości odpowiedzi na pytania naczelnikom i dyrektorom placówek 

podległych to również cieszy. I chciałbym aby te osoby w bieżących sprawach miały większą 

szansę wypowiedzi zamiast to, ze będzie pan te osoby wyręczał. Mówię , to z życzliwości nie 

złości. Życzę powodzenia. 

Dziękuję bardzo!  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz – chcę powiedzieć panu radnemu i Państwu, że 

pracownicy którzy dzisiaj są i tak naprawdę są zawsze z nami, oni mają dużo większą wiedzę 

ode mnie. Na co dzień zajmują się tymi sprawami, te paragrafy, te ustawy mają w głowach. Być 

może był to zły kierunek żeby ich wyręczać a może to w trosce o to aby nie byli stroną ataków. 

Natomiast widzę dzisiaj taką stronę, im ja dzisiaj miej zabieram głosu tym Państwo niektórzy 

jesteście spokojniejsi. Myślę, że będzie to pewną tradycją, iż pracownicy będą odpowiadali na 

Państwa pytania. Oczywiście ja też w miarę możliwości, jeżeli będę mógł się podzielić wiedzą. 
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Dziękuję! 

Pan radny Jerzy CYBULSKI – rok 2020 był rokiem szczególnym wchodziliśmy                          

w pandemię, nie wiedzieliśmy co będzie dalej, luzowanie, trzecia fala pandemii. Wiązały się                  

z tym również braki kadrowe z wiązane z COVID-em pracowników,  a jednak udało się zrobić 

to co w tej chwili w  raporcie  pozytywnego. Zakończenie inwestycji rozpoczętych, 

przygotowanie  inwestycji, które teraz trwają: ul. Młyńska, Wolności, Budowlana, Biedrawiny, 

Sportowa, Krasickiego, także gratulacje dla Pana i pracowników Urzędu Miasta za stan który, 

trwa w tej chwili mimo trudności związanych z COVID-em. 

Dziękuję!   

Pan radny Piotr DEMSKI – panie Burmistrzu, mam pytanie do inwestycji które mają 

się rozpocząć, min. budowa zbiornika retencyjnego. Czy już na tym etapie są wykupione 

wszystkie grunty i kiedy byśmy mogli rozpocząć tą inwestycję, bo słyszę że tam ekolodzy coś, 

gniazda, ptaszki… Czy w miesiącu sierpniu ta inwestycja mogłaby ruszyć?  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz - wszystkie grunty niezbędne pod tą inwestycję 

są wykupione. Gmina zamierza w kolejnych latach swój stan własności wokół tego zbiornika 

powiększać. Natomiast faktycznie wykonawca nie może teraz wejść dlatego, że mamy decyzję 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Olsztynie, który zezwala na wejście dopiero 

po okresie lęgowym ptaków, czy zwierząt. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – panie Przewodniczący, Szanowni 

Radni, przepisy są bezwzględne. Okazuje się, że ta inwestycja zgodnie z decyzją która została 

wydana może być rozpoczęta dopiero po zakończeniu okresu lęgowego, czyli                                                 

w październiku. Z naszej strony i ze strony wykonawcy zostały podjęte działania żeby to 

przyśpieszyć, żeby ta decyzja była łagodniejsza i być może uda się tam wejść już w miesiącu 

sierpniu. W czerwcu jest to niemożliwe ponieważ jest to miesiąc ważny dla zwierząt. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI – potwierdził, że miesiąc czerwiec dla 

ekologów  i dla rozrodu ptaków, płazów  jest bardzo kluczowym miesiącem, najważniejszym.  

Dziękuję!   

Pan radny Patryk PIEKARSKI – panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka 

Rado! 

Kilka słów do raportu o stanie miasta. Aby ocenić nasze miasto, wystarczy przejść się jego 

ulicami, ile się dzieje. Rok 2020 był rokiem wyjątkowym z powodu pandemii, która zatrzymała 

życie w  wielu dziedzinach. Obawialiśmy się, że ta pandemia zatrzyma rozwój miasta.  Na 

szczęście się tak nie stało. Burmistrz w okresie pandemii nie założył rąk czekając na to co 

będzie jutro, tylko cały czas działał. Aktywność pana Burmistrza i pracowników w tym roku 

pandemicznym sprawiła, że obecnie  jesteśmy o krok przed innymi miastami a Działdowo jak 
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widać jest placem budowy. Na słowa uznania zasługuje szybka reakcja władz miasta na to                     

co się działo z coronawirusem. Kiedy zakup maseczek był bardzo drogi i utrudniony miasto  

zdecydowało się wyprodukować kilkadziesiąt tysięcy maseczek i rozdać je mieszkańcom co 

zostało przyjęte bardzo pozytywnie. Takie sprawne działania w sytuacjach kryzysowych mówią 

o tym w jakim stanie jest nasze miasto. Patrząc na dane statystyczne, martwi spadek urodzeń, 

zanotowaliśmy dużą liczbę zgonów spowodowaną wszyscy wiemy czym. Liczba osób 

zameldowanych  na koniec roku 2020 wynosiła 20.501 osób i ciągle spada.  Wiele osób                    

w okresie pandemii wróciło do Działdowa  aby pracować zdalnie z domu, wielu rozważa 

pozostanie w mieście z uwagi na niskie koszty utrzymania mniejsze niż w dużych miastach. 

Omawiając raport nie można zapomnieć o  naszych Spółkach miejskich które się rozwijają. 

Działają prężnie i służą mieszkańcom mowa tu o PGKiM, który pod kierownictwem prezesa 

pana Pszennego prężnie się rozwija. Również Przedsiębiorstwo Ciepłownicze pod 

kierownictwem pana prezesa Karczewskiego przeprowadza wielomilionową inwestycję  

modernizację linii ciepłowniczej. Działdowska Agencja Rozwoju, która na rynku jest od wielu, 

wielu lat. To też stanowi o dobrej kondycji miasta. 

Na koniec chciałbym  podziękować panu Burmistrzowi Mrowińskiemu, panu Wiśniewskiemu, 

wszystkim pracownikom, jednostkom   za wszystkie prace wykonane na rzecz naszego miasta. 

Będę głosował za udzieleniem Burmistrzowi wotum zaufania i zachęcam do głosowania 

wszystkich radnych. 

Dziękuję! 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – dziwności się nie poprawi, można próbować 

podejmować się różnych działań, nawet 500+ tej dziwności nie poprawiło, ale możemy 

spowodować że więcej ludzi będzie się meldowało w Działdowie i możemy tą złą demografię 

zatrzymać. Co jest potrzebne? Po pierwsze atrakcyjne miasto, po drugie miejsca pracy,                            

po trzecie mieszkania. Nie na wynajem tylko z możliwością dojścia do własności. Są to trzy 

strategiczne cele, które na pewno zostaną wpisane w nową strategię rozwoju naszego miasta.  

Dziękuję! 

 Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – biorąc pod uwagę, wszystkie pozytywy wynikające 

z raportu, to co mówiliśmy podczas tej debaty, zwracam się z prośbą serdeczną do Koleżanek                  

i Kolegów Radnych niezrzeszonych ale i nie tylko o udzielenie wotum zaufania panu 

Burmistrzowi. 

 Pan radny Zbigniew KOCIELA – cieszą mnie te piękne słowa, bo one wynikają                            

z pewnego rodzaju faktów, ale szanowni koledzy trochę wyprzedzacie przebieg sesji rady 

miasta gdyż na razie rozmawiamy o raporcie. Przyjdzie czas na dyskusję nad udzieleniem 

absolutorium i myślę, że wtedy te słowa powinny paść. W tym punkcie dyskutujemy  nad 
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raportem i na tym powinniśmy się skupić. Panowie robicie falstart nie wiem czemu to ma 

służyć. Nikt tutaj złośliwie nie występuje, ta reklama jest przedwczesna. Podchodzimy do tego 

ze zrozumieniem. 

 Pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady – myślę, że pan Szczypiński 

wystąpił w odpowiednim czasie, bo podejrzewam że debata zbliża się ku końcowi. Art. 28aa 

ustawy o samorządzie gminnym  w § 9 – po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy 

rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania … to jest 

wszystko powiązane. Nie może być głosowania bez debaty, to jest wszystko powiązane                                

i właśnie nad tym punktem debatujemy. Myślę, że pan radny się ze mną zgodzi. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA - zgadza się.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji wobec czego, Przewodniczący zamknął 

debatę, dyskusję nad raportem.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia  Burmistrzowi 

Miasta Działdowo wotum zaufania  został  zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu 

Miasta, został Państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych.  

c) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały 

 

Rada – 16 głosami „za”, przy 4 - głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę   

 

nr XXX/285/21 

 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

Protokół z przeprowadzonego głosowania  imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

  Przewodniczący Rady – gratuluję i życzę wszystkiego najlepszego. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

chciałbym  podziękować  w imieniu swoim ale także w imieniu Zastępcy, pani  Skarbnik 

pracowników Urzędu Miasta, którzy naprawdę wkładają swoje serce i pracę żeby zadowolić 

naszych mieszkańców. Chcę powiedzieć, że gdyby nie Państwo Radni to ten raport wyglądał 

by dużo gorzej. To, że Państwo macie pomysły i z tymi pomysłami przychodzicie na sesję, że 

składacie wnioski, że wymagacie od nas to wszystko powoduje że dzisiaj możemy debatować 

nad tym a nie innym raportem, że ten raport zadowala nie tylko Państwa ale też mieszkańców 

naszego miasta. 
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Dziękuję bardzo! 

 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /12:00/ 

 Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXX sesji Rady Miasta /12:15/ 

 

Ad. pkt 10 

 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2020 rok 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta, Zastępcy Skarbnika 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Burmistrza 

Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo                                

w 2020 roku 

e) dyskusja nad sprawozdaniem 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie                            

z wykonania budżetu, sprawozdania finansowe, informacje o stanie mienia miasta Działdowo, 

opinię RIO w Olsztynie  o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu                    

z wykonania budżetu  w 2020 r.  wraz z projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Państwo radni otrzymali  

na swoje skrzynki e-mail  w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Miasta. 

a) Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – Szanowni Państwo, po raz kolejny składam  

na ręce Rady Miasta Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2020. Jak Państwo  

już wcześniej słyszeliście był to bardzo trudny rok, padło dziś takie stwierdzenie że pomimo 

tej pandemii udało się zrealizować wszystkie założenia. Nie do końca. Z tego co pamiętam nasz 

udział w podatku od osób fizycznych został w trakcie roku zmniejszony o 900 tyś. zł. 

Budżet, który realizowaliśmy w 2020 r. został przyjęty 17 grudnia 2019 r. uchwałą Rady Miasta 

nr XIV/131/19. W momencie uchwalania założyliśmy, że dochody będą wynosiły 112 431 741 

zł, natomiast wydatki uchwaliliśmy w kwocie 113 531 741 zł. Na te wszystkie dochody 

składały się dochody bieżące 93 382 262 zł   oraz  dochody majątkowe w kwocie 19 049 479 

zł. Po stronie wydatków zaplanowaliśmy wydatki bieżące w wysokości 91 510 317 zł oraz 

wydatki majątkowe  w wysokości 22 021 424 zł  w tym wydatki inwestycyjne 21 480 146 zł. 
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Wydatki inwestycyjne w tak poważnej kwocie nie zdarzały się nam w poprzednich latach, jest 

to powód do dumy. Realizacja tych wydatków przedstawiała się różnie związane to było                          

z pandemią. Jak Państwo wiecie budżet ten był wielokrotnie zmieniany zarządzeniami 

burmistrza jak i uchwałami, które były przez Państwa podejmowane. Ostatecznie po tych 

wszystkich zmianach budżet zamknął się kwotą po stronie dochodów  107 444 278,90 zł  

nastąpiło tu zmniejszenie pierwotnego planu o 4 987 462,10 zł, a po stronie wydatków budżet 

zamknęliśmy kwotą  98 792 862,35 zł, zmniejszenie o 14 738 878, 65 zł 

To tyle tytułem wstępu, zgodnie z Państwa sugestią mniej Burmistrza więcej pracowników 

poproszę panią Skarbnik Beatę Szydłowską -Anaczkowską o kontynuowanie. 

b) Pani Beata SZYDŁOWSKA_ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – Szanowni  

Państwo poinformuję o kwotach stanowiących zamknięcie budżetu; pan Burmistrz wspominał 

o zmianach kwotowych tego budżetu w trakcie roku natomiast poinformuję Państwa                               

iż wprowadzonych zostało 26 zmian od początku roku do końca roku 2020. Było to 7 uchwał 

Rady Gminy-Miasto Działdowo  i 19 Zarządzeń Burmistrza. Plan dochodów zamknął się kwotą 

107 200 661,53 zł co stanowi 99,77 % planu wg stanu na koniec roku. W tej kwocie 

94 504 983,73 zł,to środki uzyskane z realizacji  dochodów  bieżących natomiast 12 695 677,76 

to nasze dochody majątkowe. Dochody własne wyniosły 39 449 145,77 zł realizacja 101,77 %  

W tej kwocie 17 379 181,06 zł to były nasze podatki i opłaty lokalne, 21 811 211,52 zł to 

udziały w podatku dochodowym, natomiast pozostała kwota 258 753,19 zł to dotacje z innych 

jednostek samorządu terytorialnego, tutaj otrzymaliśmy dotację z Gminy Działdowo na 

przewozy pasażerskie, na utrzymanie Urzędu Stanu Cywilnego z Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na festiwal CITTASLOW, z powiatu na prowadzenie Biblioteki Powiatowej                            

i  z Województwa Warmińsko-Mazurskiego na budowę kortów tenisowych.  Dotacje ze 

środków europejskich to 45 372 145,76 zł.   

Skutki obniżenia górnych stawek podatków wyniosły 994 300,02 zł, udzielonych ulg                                   

i zwolnień 171 534,19 zł, skutki decyzji organu podatkowego na podstawie Ordynacji 

Podatkowej w zakresie umorzeń 3 584 zł, rozłożenia na raty , odroczenia terminu płatności 

15 576 zł. Zaległości na koniec roku stanowią 4,96% należności. 

Wykonanie wydatków zamknęło się kwotą 92 904 744,67 zł co stanowi 94,04% planu. Wydatki 

bieżące na podstawowe zadania gminy stanowiły kwotę 85 587 984,40 zł co stanowiło 93,90 % 

planu wydatków. Wydatki majątkowe to 7 316 760,27 zł realizacja  95,69% planu.  

Inwestycje zrealizowane z udziałem środków unijnych zamknęły się kwotą 5 209 800 zł, 

natomiast inwestycje zrealizowane ze środków własnych gminy zamknęły się kwotą 

1 455 681,36 zł. 



29 

 

 Najwyższe wydatki inwestycyjne poniesiono na kulturę kwota ponad 4 miliony zł, na 

gospodarkę komunalną kwota 1 800 tyś zł. Zadania inwestycyjne o najwyższej wartości to 

przebudowa budynku kina przy ul. Jagiełły 13 wydatkowano kwotę 3 992 620, 34 zł.   Na 

rewitalizację Parku HDK ponad 1 131 tyś zł. Na wykup nieruchomości na cele publiczne 328 

tyś zł. Na rozwiązanie komunikacyjne ulic Wyszyńskiego i Orzeszkowej 259 tyś zł. 

Utwardzenie odcinka ul. Św. Katarzyny Aleksandryjskiej 157 tyś zł. Rozbudowa placu zabaw 

przy 11 listopada to kwota 100 tyś zł. Łącznie tych zadań było realizowanych  22. Wszystkie 

zadania zostały opisane w materiale dotyczącym realizacji budżetu. Zrealizowano 3 zadania 

inwestycyjne z Budżetu Obywatelskiego o łącznej wartości 282 634 zł. Dwa zadania 

przeniesione zostały na 2021 rok. 

Burmistrz dwukrotnie uruchomił rezerwę celową na zarządzanie kryzysowe na kwotę 133 tyś. 

zł., na koniec roku pozostało z tego tytułu 137 tyś. zł , rezerwa ogólna w kwocie 130 tyś. zł nie 

była wykorzystywana w 2020 roku. 

Rok budżetowy został zamknięty nadwyżką w wysokości 14 295 916, 86 zł przy planowanej 

8 651 416,55 zł. Nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi wyniosła  

8 916 999,37 zł. Planowany na kwotę miliona zł kredyt nie został podjęty, mimo że umowa                    

z bankiem była podpisana.  W trakcie roku dokonano planowej spłaty długu o łącznej kwocie 

2 199 500 zł. 

Stan zadłużenia na koniec 2020 r. wyniósł 7 926 250 zł. Kwota 7 186 250 zł pochodzi z tytułu 

kredytów, natomiast 740 000 zł z tytułu pożyczki. Ten dług będziemy spłacać w latach 2021-

2025 czyli zgodnie z planem, który cały czas realizujemy pokazując to Państwu w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w kwocie spłaty długu. Zobowiązania wymagalne n a koniec roku nie 

wystąpiły w gminie. Środki które pozostały na koniec roku to kwota 15 458 663, 84 zł stanowi 

ona skumulowany wynik budżetu 7 532 413,84 zł a kwota 7 625 250 zł pochodzi z kredytów. 

Pani Skarbnik poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w dniu 31 marca 2021 r. 

wydała pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

Dziękuję bardzo! 

Pani Małgorzata STENKEL – Zastępca Skarbnika – omówiła szczegółowo 

sprawozdanie finansowe  na które składają się : bilans z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo, łączny bilans jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych, 

łączny rachunek zysków  i strat jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 

budżetowych, łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych i samorządowych 

zakładów budżetowych,  informacja dodatkowa jednostek budżetowych i samorządowych 

zakładów budżetowych. 
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Łączny bilans samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 

budżetowych na koniec roku zamknął się kwotą 228 151 612, 01 zł. 

Łączny rachunek zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych  i samorządowych 

zakładów budżetowych na koniec 2020 r zamknął się zyskiem netto w wysokości                       

21 455.001, 54 zł. 

 Łączne zestawienie zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych                                          

i samorządowych zakładów budżetowych na koniec 2020 r. zamknął się stanem funduszu                       

w kwocie 220 359 086,92 zł. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Stanisława Dobrackiego o przedstawienie informacji 

o stanie mienia komunalnego. 

c)  Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik GPI - poinformował,  że mieniem 

komunalnym jest własność i inne prawa majątkowe należące do gminy oraz minie innych 

komunalnych osób prawnych. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto 

Działdowo przygotowana jest na podstawie art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.                                 

o finansach publicznych oraz na podstawie art. 43 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. Przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto Działdowo 

obejmuje zestawienie danych o majątku gminy na dzień 31 grudnia 2019 r. Oparta jest na  

danych dotyczących mienia Gminy-Miasto Działdowo, danych dotyczących obrotu mieniem 

komunalnym, danych o zobowiązaniach Gminy-Miasto Działdowo  i udziałach  w spółkach 

prawa handlowego oraz danych informacji z ewidencji księgowej. Stan gruntów przedstawia 

załącznik nr 5 Zarządzenia nr 24/2021 Burmistrza Miasta z dnia 29 marca 2021 r. w formie 

tabelarycznej str. 2 tego załącznika przedstawia informację o budynkach, halach oraz 

budowlach oraz udziałach w spółkach akcyjnych.  

Dziękuję!   

d) Przewodniczący Rady-  przedstawił sentencję Uchwały Nr RIO.VIII -0120-137/21  

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 31 marca 2021 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo w 2020 r. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie w wymienionym składzie działając na podst. art. 13 pkt 5 ustawy 

z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych  opiniuje pozytywnie 

przedłożone przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy-

Miasto Działdowo w 2020 roku. 

e) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
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Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – pani Skarbnik przedstawiła  bardzo szczegółowo 

wykonanie budżetu jak też i sprawozdanie finansowe. Pomimo trudnego roku wykonanie 

budżetu było bardzo dobre i nadwyżka operacyjna jest na poziomie wysoce zadowalającym, 

dlatego też uważam że należy pozytywnie ocenić, i ja osobiście będę głosował za przyjęciem 

sprawozdań do czego również Państwa radnych zachęcam. 

Dziękuję! 

Nikt więcej z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął 

dyskusję. 

f) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały                              

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu. 

 

Rada - 16 głosami „za”, przy 4 – głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

nr XXX/286/21 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

Protokół z przeprowadzonego głosowania  imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 11 

 

Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2020. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt będzie procedowany w następujący sposób:  

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2020 rok. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że Państwo radni 

w materiałach sesyjnych otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo z dnia 

17 maja 2021 r., opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 
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Rewizyjnej oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2020 rok 

zaopiniowany przez radcę prawnego Urzędu. 

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Patryk PIEKARSKI – poinformował, że  

Komisja Rewizyjna  na posiedzeniu w dniu 17 maja 2021 roku  dokonała oceny wykonania 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo w ocenie Komisji Rewizyjnej analizy i oceny prowadzone 

na podstawie  sprawozdań dają podstawę do wyrażenia pozytywnej opinii  o realizacji budżetu 

Gminy-Miasto Działdowo za 2020 rok i wystąpienia do Rady Miasta Działdowo z wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi. Z takim wnioskiem wyszliśmy :  

Komisja Rewizyjna w składzie: Patryk  Piekarski – Przewodniczący Komisji, Jerzy Cybulski, 

Wanda Milewska, Andrzej Przybyszewski, Bogumiła Reda, Adam Szczypiński, Teresa 

Żuchowska opierając się na wypracowanej opinii z dnia 17 maja 2021 roku w sprawach: 1) 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo wraz z Uchwałą Nr RIO.VIII-

0120-137/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 31 

marca 2021 r., którą pozytywnie zaopiniowano przedłożone przez Burmistrza Miasta 

Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Działdowo za 2020 rok, 2) 

sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Działdowo za rok 2020, 3)  informacji o stanie 

mienia Gminy-Miasto Działdowo na dzień 31 grudnia 2020 roku  

 i  działając na podst. art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Działdowo wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2020. 

Komisja Rewizyjna jednomyślnie przyjęła powyższy wniosek przy obecności 6 członków. 

Dziękuję! 

b) Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – przedstawił sentencję    

Uchwały Nr RIO.VIII-0120-228/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej   

w Olsztynie z dnia 24 maja 2021 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w wymienionym składzie: 

 działając na podst. art. 19 ust. 2 w związku z art. 13 pkt 8  ustawy z dnia 7 października 1992 

r. o regionalnych izbach obrachunkowych  postanawia  pozytywnie zaopiniować wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Działdowo za rok 2020 z tytułu wykonania budżetu. 

c) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad udzieleniem absolutorium. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – panie Burmistrzu, przy absolutorium za rok 2019 

życzyliśmy panu powodzenia, to padło z moich ust, bot o był wyjątkowo trudny okres nie tylko 

dla pana, dla nas ale i całej społeczności działdowskiej. Chodzi o pandemię, która panuje nie 



33 

 

tylko w Działdowie ale i na całym świecie. Dzisiaj rozmawiamy o absolutorium dla pana 

zarówno za cały rok  2020 jak również moment w którym  ta pandemia poniekąd zwalnia. Nie 

wiemy co będzie dalej ale dzisiaj o tym nie będziemy rozmawiać. Muszę panu powiedzieć,                         

że ten trudny okres przeszedł pan stosunkowo dobrze. To może dziwne że z moich ust takie 

słowa padają, ale trzeba spojrzeć na to obiektywnie. Natomiast czepiać się można wszystkiego, 

rzeczy większych, mniejszych, różnych. Jednak jedna rzecz, która pozostawia nie tylko mój 

niepokój ale szczególnie przedsiębiorców jest to, iż  w naszym mieście  nie  zdobył się pan na 

to, abyśmy tym przedsiębiorcom pomogli. Ościenne gminy potrafiły wspiąć się na wyżyny                       

i pomagać  na pewno w większym stopniu firmom które przeżywały na pewno trudny okres. 

Mam tu na myśli chociażby branżę hotelarską, gastronomiczną, siłownie, salony odnowy itd. 

Myślę, że tutaj zabrakło największego pola manewru który  by w dużym stopniu pomógł 

naszym lokalnym przedsiębiorcom. To tyle z mojej strony zaznaczę, że okres był wyjątkowo  

trudny nie łatwy dla pana, dla wszystkich, kto wie czy nie jeden z najgorszych  w historii  

naszego miasta. 

Dziękuję! 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – Szanowni Państwo, Wysoka Rado, panie 

Przewodniczący  – to był trudny rok nie ulega wątpliwości, każdy to wie. Gmina-Miasto 

Działdowo jak najbardziej chciała udzielać pewnych ulg, zwolnień czy to z podatku od 

nieruchomości, czy z innych opłat. Chcę Państwu powiedzieć, że przepisy zezwalają na takie 

zwolnienia, oczywiście postępowanie wszczynane jest na wniosek  strony zainteresowanej                      

i musi być prowadzone zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.   Było prowadzonych, 

kilka takich postępowań   i wielokrotnie mówiłem, informowałem radnych, że na podstawie 

obowiązujących przepisów musimy dokonać pewnej analizy finansowej podmiotu 

wnioskującego i w takim postępowaniu strona która  składa, musi pokazać kartę. A więc 

wnioskujemy o pewne dokumenty, które powinny być dostarczone, natomiast w momencie 

kiedy nie są dostarczone z jakichś powodów, to postępowanie jest umarzane. Natomiast 

przepisy, które były związane z coronawirusem, przepisy covidowe dawały możliwość Radzie 

Miasta nie Burmistrzowi, ale Radzie Miasta uchwalenie takiej uchwały, która wprowadzałaby 

takie zwolnienia. W związku z powyższym ten zarzut jest w stosunku chyba bardziej do 

radnych a nie do Burmistrza, że taki przepis nie  powstał. Oczywiście mogłem wyjść                                    

z inicjatywą uchwałodawczą, bo mam taką inicjatywę i częściej korzystam z niej niż rada,                       

ale ja nie widziałem takiej potrzeby. Uważam, że te nasze przepisy na podstawie których były 

procedowane te  wnioski są wystarczające, ponieważ ja też jestem człowiekiem i też widząc 

taką potrzebę na pewno przychyliłbym się do tego  żeby temu czy innemu podmiotowi takiej 

ulgi udzielić. Żeby to stwierdzić muszę mieć materiał dowodowy na podstawie którego tej 
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oceny dokonam. Dopóki  takiego materiały nie mam, to proszę Państwa nie mogłem takiej 

decyzji podjąć ponieważ wszystkie moje decyzje dotyczące zwolnień są weryfikowane przez 

instytucje kontrolne w tym momencie  jest to Najwyższa Izba Kontroli, która przedłuża kontrolę 

w Urzędzie Miasta Działdowo i Regionalna Izba Obrachunkowa. W związku z powyższym 

chciałoby się więcej, ale proszę pamiętać że przepisy też ograniczają Burmistrza w pewnych 

działaniach. 

Dziękuję! 

Nikt więcej z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały  w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2020 rok. 

 

Rada -16 głosami „za”, przy 4 – głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

nr XXX/287/21 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2020 rok (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

Protokół z przeprowadzonego głosowania  imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Rady – gratuluję panie Burmistrzu uzyskanego absolutorium, życzę 

dalszej wytrwałej i owocnej pracy na rzecz mieszkańców naszego miasta i samego miasta. 

Dziękuję bardzo! 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – raz jeszcze Państwu dziękuję, bez Państwa 

zaangażowania Działdowo nie byłoby w tym miejscu w którym jest. Jeszcze raz podziękuję 

swojemu Zastępcy, pani Skarbnik i wszystkim moim pracownikom. Na ich ręce składam                           

te podziękowania i obiecujemy Państwu, że dalej będziemy tak ciężko pracować jak do tej pory 

aby nasze miasto się zmieniało i aby coraz więcej mieszkańców było dumnych, że tu mieszkają. 

Dziękuję bardzo!  

Przewodniczący Rady – dołączamy się do podziękowań dla pracowników Urzędu 

Miasta bo to jest główna siła, ponieważ to oni wspierają Burmistrza w decyzjach, które on 

realizuje. Serdecznie dziękujemy całemu Urzędowi Miasta, wszystkim jednostkom podległym 

i spółkom i życzymy wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę/13:20/ 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XXX sesji Rady Miasta Działdowo 

/13:30/ 

 



35 

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2021-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym przesłany 

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta szczegółowo 

omówiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nie było  chętnych do dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały.  

 

Rada jednogłośnie - 18 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XXX/288/21 

 

 w sprawie  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2021-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania  imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony   w materiałach sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały a także 

autopoprawek o których miałem informację. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – ten projekt uchwały 

Komisja Budżetu i Finansów rozpatrywała bez autopoprawek, które chcemy zaproponować. 

Jedna autopoprawka została zgłoszona wczoraj i wczoraj została Państwu elektronicznie 

przesłana, przy omawianiu projektu będę podkreślała, w których miejscach to jest. Natomiast 

będziemy wnioskować jeszcze z panem Burmistrzem (wczoraj sprawa wynikła) w sprawie 

drobnej zmiany w załączniku inwestycyjnym. 

Pani Skarbnik – omówiła szczegółowo projekt uchwały. 

Pierwsza autopoprawka dotyczy przesunięcia środków z funduszu przeciwdziałania 

alkoholizmowi zostały wyasygnowane środki zwiększone na dotację dla organizacji 

pozarządowych (przesunięcie dotyczy 15 tyś zł.) Natomiast w załączniku nr 4 zmieniło się 

zadanie dot. wypoczynku zimowego, pojawiło się zadanie dot. wypoczynku letniego w formie 

obozu dla dzieci i młodzieży w kwocie 30 tyś. zł (15 tyś. niewykorzystane środki z zimowego 

obozu plus 15 tyś. zł z autopoprawki.) 

Druga autopoprawka dot. załącznika inwestycyjnego lp. 17 i 18 wymiana oświetlenia na Sali 

gimnastycznej w  SP nr 4 zmiana kwoty na 86 tyś zł. Natomiast remont 5 sal lekcyjnych w SP 

nr 4 podnieść o 6 tyś. zł (byłoby 191 tyś zł) Są to tylko przesunięcia między zadaniami. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik jaki 

podmiot ma realizować ten wypoczynek letni jako obóz sportowy za te 30 tyś zł. 

Pani Skarbnik – poinformowała, że będzie ogłoszony konkurs na to zadanie. 

Dziękuję! 

Nikt z radnych nie zabrał więcej  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję. 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie jawne  imienne zgłoszone autopoprawki do 

projektu uchwały ( w zał. 3, 4 i  w uzasadnieniu) 

                Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” przyjęła zgłoszone autopoprawki. 

Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętymi 

autopoprawkami. 

 

Rada jednogłośnie - 19 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr XXX/289/21 
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w sprawie  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokoły z przeprowadzonych głosowań  stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdy 

wykorzystywane do nauki jazdy. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym przesłany 

w materiałach sesyjnych. W materiałach jest też opinia UOKiK do projektu uchwały. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała pozytywną 

opinię o projekcie. 

Przewodniczący Rady poprosił panią  Annę Wilamowską Kierownika referatu 

podatków o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Anna WILAMOWSKA – Kierownik referatu podatków – przedstawiliśmy 

Państwu projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych  pojazdy 

wykorzystywane do nauki jazdy. Uchwałą tą zwalnia się z podatku od środków transportowych 

pojazdy wykorzystywane do nauki jazdy będące samochodami ciężarowymi o dopuszczalnej 

masie całkowitej 3,5 tony i poniżej 12 ton, ciągnikami siodłowymi i balastowymi 

przystosowanymi do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie 

całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton, przyczepami i naczepami, które 

łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 

ton, autobusami. Zwolnienie to stanowi pomoc de minimis w rozumieniu rozporządzenia 

Komisji UE z 2013 roku. Uchwała ta jest kontynuacją uchwały z 2015 r. która obowiązywała 

od 1 stycznia 2016 r. w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdy 

wykorzystywane do nauki jazdy.  

Otrzymaliśmy 31 maja br. opinię z UOKiK, uwagi jakie wniesiono do projektu uchwały  zostały 

uwzględnione. 

Dziękuję! 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję            

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały. 
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Rada jednogłośnie – 19  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr XXX/290/21 

 

w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych pojazdy wykorzystywane do 

nauki jazdy (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

Przewodniczący Rady poprosił panią  Annę Wilamowską Kierownika referatu 

podatków o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Anna WILAMOWSKA – Kierownik referatu podatków – przedłożyliśmy Państwu  

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości                       

w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej: § 5 uchwały otrzymuje brzmienie: „Zwolnienie       

o którym mowa w § 1, przysługuje do dnia 31 grudnia 2023 r.” Rozporządzenie Rady Ministrów 

z 11 grudnia 2020 r. w sprawie udzielenia zwolnień z podatku od nieruchomości oraz podatku 

od środków transportowych stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną zostało przedłużone 

do 31 grudnia 2021 r. Natomiast Rozporządzenie Komisji UE, na podstawie którego udzielana 

jest pomoc stosuje się do dnia 31 grudnia 2023 r. Aby wesprzeć lokalnych przedsiębiorców 

przedłożyliśmy Państwu projekt uchwały, w którym zwolnienia obowiązywałby do 31.12.2023 

roku. 

Dziękuję!  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję        

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały. 

 

Rada - 20 głosami „za”, podjęła uchwałę  

 

nr XXX/291/21 

w sprawie zmieniająca  uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości                              

w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej  (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 16 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu zmian regulaminu dostarczania wody                        

i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że   projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym przesłany          

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie  zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować 

w toku dyskusji do pana Krystiana Chylińskiego Naczelnika Wydziału GKW lub do pana 

prezesa PGKiM. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM-  wyjaśnił, że zmiany te wynikają ze zmiany 

przepisów prawa budowlanego i innych ustaw. Tutaj ważna informacja nie będziemy mieli 

możliwości pobierania opłaty za wydanie warunków technicznych przyłącza wodociągowego 

oraz przyłącza kanalizacji sanitarnej. Te warunki jako przedsiębiorstwo  będziemy  wydawali 

nieodpłatnie. Mieszkańcy, którzy będą zwracali się z wnioskami, będą mieli możliwość 

wskazania we wniosku jaki przebieg przyłącza byłby dla nich odpowiedni. My odniesiemy się 

tylko do tego czy jest to technicznie możliwe. Jeżeli nie to będziemy wskazywać inny przebieg 

tego przyłącza. Zmiany w regulaminie spowodowane są narzuconymi terminami określonymi 

w ustawach, musimy pewnych terminów dotrzymywać one zostały wskazane w tym 

regulaminie. 
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Dziękuję! 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję  i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu 

przedłożonym w materiałach na sesję. 

 

Rada  jednogłośnie - 20  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/292/21 

 

w sprawie  przyjęcia projektu zmian regulaminu dostarczania wody odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik 

do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 17 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii Rozwoju 

Gminy-Miasto Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu                                       

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady –poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie  zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania można w toku dyskusji 

kierować do pani Izabeli Sokolnickiej – Specjalisty w Referacie Zamówień Publicznych. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.    

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                          

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym na sesję.  

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/293/21 
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w sprawie przystąpienia do opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy-Miasto 

Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji( uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 18 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały Rady 

Miasta Działdowo w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony  w materiałach sesyjnych wraz z mapką obrazującą obszar rewitalizacji.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Rady poprosił  panią Izabelę Sokolnicką o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Pani Izabela SOKOLNICKA -  Specjalista w Referacie Zamówień Publicznych – 

przystępujemy do opracowania gminnego programu rewitalizacji. Do tej pory opracowywane 

były lokalne plany rewitalizacji, które zgodnie z ustawą o rewitalizacji mogą obowiązywać 

tylko do 2023 roku. Nazwy są zbliżone jednak sam proces sporządzania i konsultowania tych 

dokumentów jest różny. Ostatni program rewitalizacji został uchwalony przez Radę w 2016                   

i obowiązywał do roku 2020. Głównie był on narzędziem do pozyskiwania środków na projekty 

rewitalizacyjne min. na Park Jana Pawła II, Park HDK,  Zamkowej 6 i  obecnie na Centrum 

Aktywności Rodzinnej. Nowa perspektywa finansowa, która obejmuje lata 2021-2027 wymaga 

już nowych programów rewitalizacji. Nie chcemy w trakcie  okresu programowania w trakcie  

pozyskiwania środków zmieniać tego dokumentu więc chcemy przystąpić do tego jak 

najszybciej, bo opracowanie tego będzie trwało kilka miesięcy. Tak jak wspomniano                               

w uzasadnieniu do projektu uchwały etapem poprzedzającym opracowanie dokumentu jakim 

jest gminny program rewitalizacji wymaga wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji. W tym celu dokonano analizy całego miasta, każdej ulicy i na mapce określono 

propozycje tego obszaru. Obejmuje głównie centrum (środkową część miasta) są tereny osiedli 

nr 4, 5, 6, 7  i 10. Zgodnie z zapisami ustawy o rewitalizacji obszar może obejmować 20% 



42 

 

powierzchni gminy i być zamieszkały przez nie więcej niż 30% mieszkańców. Wyznaczony 

obszar wynosi około 227 ha czyli 19,9% i jest zamieszkały przez 4577 mieszkańców(22%). 

Wyznaczenie obszaru jest przyjmowane uchwałą rady miasta jednak jest wymagane aby była 

skonsultowana z mieszkańcami. Biorąc pod uwagę zapisy uchwały z 2010 r. odnośnie zasad 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami o przeprowadzeniu tych konsultacji rozstrzyga 

rada miasta w formie uchwały. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                          

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym na sesję.  

 

Rada jednogłośnie – 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/294/21 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miasta 

Działdowo w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

( uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 19 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie  zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ewentualne pytania w toku dyskusji można 

kierować  do pana Stanisława Dobrackiego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                          

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym na sesję.  
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Rada jednogłośnie - 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/295/21 

w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo ( uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 20 

 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie  zaopiniowała projekt tej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił  pana Stanisława Dobrackiego o zreferowanie projektu 

uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI – poinformował, że projekt 

uchwały, który Państwo mają przed sobą dotyczy udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie  lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. O taką 

dotację  wniosek złożyła Państwowa Szkoła Muzyczna I stopnia im. Arno Kanta w Działdowie 

przy ul. Grunwaldzkiej 3. Szkoła Muzyczna planuje wykonać dokumentację  projektową 

mającą na celu poprawienie zagospodarowania terenu, poprawienie elewacji, małe 

zagospodarowanie w postaci małej muszli, amfiteatru. Gmina-Miasto Działdowo jest 

przygotowana na udzielenie tej dotacji, mamy zabezpieczone 25 tyś zł. Jednakże żeby 

przekazać te pieniądze potrzebna jest uchwała rady miasta. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Piotr DEMSKI – jest to piękny zabytkowy budynek, starsi ludzie pamiętają, 

że tam była kiedyś kantyna wojskowa. Szkoda by było żebyśmy taki budynek stracili.  
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Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

na sesję.  

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/296/21 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków   ( uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 21 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/267/21 Rady Miasta Działdowo                

z dnia 30 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo-13 terenów. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym 

przedłożony   w materiałach sesyjnych wraz z mapką obrazującą teren opracowania zmian. 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie  zaopiniowała projekt tej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił  pana Stanisława Dobrackiego o zreferowanie projektu 

uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI – panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni przedstawiony projekt uchwały reguluje nam dwie uchwały, które były przez 

Państwa podjęte. Pierwsza to uchwała nr XXVIII/267/21  z dnia 30 kwietnia 2021 r.  w której 

będzie zmieniony załącznik nr 6 oraz drugą uchwałę nr XXVII/256/21 z dnia 18 marca 2021 r. 

poprzez to, że będzie zmieniony załącznik nr 6, to ta uchwała z § 3 traci moc. Uchwała nr 

XXVII/256/21 obejmuje swym zakresem tereny położone przy  ulicy Aleksandra Orłowskiego 

oraz przy ul. Granicznej ( tereny pod zabudowę jednorodzinną z działalnością gospodarczą).               

Z uwagi na to, że nie było zainteresowania, podjęto decyzję o próbie  zmianie  ich przeznaczenia  

w m.p.z.p. m. Działdowo. W połowie kwietnia wpłynął wniosek  w sprawie woli nabycia 

nieruchomości położonych przy ul. A. Orłowskiego stanowiących własność Gminy-Miasto 
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Działdowo. Wnioskodawca zainteresowany jest zagospodarowaniem nieruchomości zgodnie                

z dotychczasowym przeznaczeniem. W związku z tym zaszła potrzeba wycofania powyższego 

terenu z uchwały . Aby zachować poprawność i przejrzystość prowadzenia procedury zmiany 

przeznaczenia nieruchomości położonych przy ul. Granicznej  należy je włączyć do procedury 

zmiany przyjętej uchwała nr XXVIII/267/21 z dnia 30.04.2021 r. a uchwałę nr XXVII/256/21  

uchylić w całości. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                          

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym na sesję.  

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/297/21 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/267/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 kwietnia 

2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo-13 terenów ( uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 22 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

(z dnia 17.04.2021 r.) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały opracowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym wraz  z petycją  z dnia 17.04.2021 r.  złożoną 

przez Instytut Strategie 2050 warmińsko-mazurskie przy Stowarzyszeniu Polska 2050 zostały 

przesłane w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady poprosił  pana radnego Leszka Sosnówkę - przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –                    

w dniu 25 maja 2021 r. Komisja rozpatrzyła petycję wniesioną przez Instytut Strategie 2050 
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warmińsko-mazurskie przy Stowarzyszeniu Polska 2050  w sprawie zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

Wnioskodawcy petycji zwracali się z prośbą o wprowadzenie zmian w uchwale o zasadach 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy  zapisów dających 

uprawnienia burmistrzowi miasta do oddania w najem lub podnajem lokalu na czas 

nieoznaczony osobom z niepełnosprawnością w stopniu umiarkowanym i znacznym oraz 

wychodzącym z systemu pieczy zastępczej  bez konieczności spełnienia wymagań dotyczących 

warunków zamieszkiwania oraz kryterium dochodowego. W wyniku dyskusji Komisja 

jednogłośnie uznała petycję za zasadną. 

Dziękuję! 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały. 

  

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/298/21 

w sprawie rozpatrzenia petycji (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 23 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

(z dnia 7.05.2021 r.) 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały opracowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został Państwu radnym wraz  z petycją  z dnia 7.05.2021 r.  złożoną 

przez  Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO  zostały przesłane w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady poprosił  pana radnego Leszka Sosnówkę - przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –                   

w dniu 25 maja 2021 r. Komisja rozpatrzyła petycję złożoną przez Stowarzyszenie Polska 

Wolna od GMO a dotyczącą szczepień przeciwko COVID-19.  
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Po analizie dokumentów Komisja jednogłośnie uznała petycję za bezzasadną. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Przewodnicząca Stowarzyszenia pani Anna 

Szmelcer zgłaszała swój akces do wzięcia udziału w sesji. Nie widać  jednak aby się podłączyła.  

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym na sesję.  

 

Rada jednogłośnie - 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/299/21 

w sprawie rozpatrzenia petycji (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 24 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Działdowo 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały przygotowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji  zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta  wraz z materiałami dot. skargi zostały przesłane radnym  materiałach 

sesyjnych.  

Przewodniczący Rady poprosił  pana radnego Leszka Sosnówkę - przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –                   

W dniu 25 maja 2021 r. Komisja rozpatrzyła skargę pana E.O. na działalność Burmistrza Miasta  

Działdowo. Skarga dot. odmowy przez pana Burmistrza zwrotu kosztów leczenia medycznego 

kota wolno żyjącego, które poniósł skarżący. 

Uchwała nr XXVI/232/21 Rady Miasta z dnia 26.02.2021 r. w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy-Miasto Działdowo w 2021 roku przewiduje zwrot kosztów tylko w przypadku zabiegu 

kastracji, sterylizacji zwierząt lub usypiania ślepych miotów. 

W związku z powyższym Komisja jednogłośnie uznała skargę na Burmistrza Miasta za 

bezzasadną. 

 Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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 Pan radny Zbigniew KOCIELA – sprawa jest oczywista, natomiast problematyka 

zwierząt, szczególnie trzeba wziąć pod uwagę zwierzęta domowe psy, koty to jest temat, który 

będzie z nami funkcjonował. Pytanie do pana Burmistrza czy w tej materii są jakieś prowadzone 

działanie edukacyjne uświadamiające społeczeństwo, działania które w jakiś sposób byłyby 

pomocne na które mieszkańcy mogliby liczyć ponad to, co oficjalnie oferuje Urząd Miasta? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – trochę nie bardzo zrozumiałem pana 

radnego pytanie, bo prowadzone są działania edukacyjne. Czy mieszkańcy mieliby liczyć na 

coś więcej niż oferuje urząd? 

 Pan radny Zbigniew KOCIELA – czy są jakieś dodatkowe środki na to, by pan 

powiedział. Problematyka istnieje i będzie narastać, bo zwierząt w domach przybywa. 

Zastanawia mnie to w jaki sposób możemy uświadamiać, edukacyjnie pomagać ponad to                       

o czym wspominał referując pan Leszek Sosnówka. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – mogę rozmawiać, o uchwałach, natomiast 

czego ta edukacja miałaby dotyczyć. 

   Pan radny Zbigniew KOCIELA   - pomagamy ludziom, którzy są uzależnieni, bezdomni czy 

innym, a przykład piesków które są różnie traktowane, czy my możemy przyjąć jakąś 

inicjatywę, jakąś formę działania, która pomogłaby zarówno uświadamiać społeczeństwo jak      

i edukować co można by w przyszłości wdrożyć. Z tą materią należałoby coś robić, radni 

wyjeżdżali do schroniska do Tatar może warto się zastanowić nad tym zjawiskiem. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – edukować należy najmłodszych, nie osoby 

które mają po 40, 50 lat. Pana wniosek przekażę do szkół, żeby dyrektorzy podczas zajęć 

edukacyjnych  w szkole zwrócili uwagę  dzieciom na to, że zwierzęta to też są istoty żywe, 

czują i też mają jakieś potrzeby. Myślę, że duża tu jest rola szkół, nauczycieli. Poproszę panią 

Naczelnik aby z tą uwagą zwróciła się do dyrektorów. 

Przewodniczący Rady - myślę, że szkoły prowadzą edukację, taką zaangażowaną. 

Chciałbym zwrócić tutaj uwagę na problem kotów bezdomnych, mieszkam na osiedlu gdzie 

tych kotów jest dużo, opiekunowie wypuszczają te koty a one grasują sobie po całym osiedlu              

i zanieczyszczają działki, to jest najgorsze bo te odchody na trawnikach są bardzo 

niebezpieczne szczególnie dla małych dzieci. Ta edukacja jest tu potrzebna i jak najbardziej 

wskazana.  

Pan radny Zbigniew KOCIELA – może w naszej prasie warto by przedstawić taką 

edukację. Może pan Karol Wrombel mógłby taką informację  w kwestii edukacyjnej dla 

mieszkańców przedstawić. 

Pan Burmistrz – ja to przekażę do prasy ale czy się ukaże nie mogę zagwarantować 

ponieważ, prasa gazety mają swoją wizję i myślę, że takie działania powinniśmy promować, 
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Ale tutaj chyba większa rola czytelników, gazetę tworzą czytelnicy. Redaktorzy piszą o tym 

czego oczekują mieszkańcy. Jak będzie takie zapotrzebowanie, myślę że ktoś się znajdzie                        

i napisze. Redakcja gazety jest już przeniesiona na ul. Pocztową, każdy kto chce ją w jakiś 

sposób współtworzyć zapraszamy te osoby. 

Pan radny Patryk PIEKARSKI  – myślę, że poniekąd Urząd Miasta i Rada Miasta 

realizuje takie działania, o których mówił pan Zbigniew Kociela ponieważ program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt jest corocznie uchwalany. Ten 

program poprzedzają konsultacje społeczne więc można swoje sugestie, uwagi do tego 

programu wprowadzać. Były rozmowy na Komisji spraw społecznych, że my do tego programu 

możemy też sugerować jakieś swoje uwagi. 

Dziękuję! 

Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA – w kwestii zwierząt bezdomnych, 

wystarczy działanie w odpowiedni sposób i miasto pokrywa koszty leczenia zwierząt 

bezdomnych pod warunkiem, że osoba która takim zwierzęciem się zaopiekuje zadeklaruje, że 

to zwierzę zaadoptuje. Miałam sytuację, że znalazłam kota po wypadku komunikacyjnym, 

któremu trzeba było amputować przednią łapkę. W momencie kiedy zawiozłam tego kota do 

zakładu weterynaryjnego pani doktor udzieliła mi informacji, że jeżeli wyrażę chęć i zaadoptuję 

tego kotka, to miasto pokryje część kosztów. Dokonałam odpowiedniej procedury i miasto 

pokryło część kosztów, ja mam kota i polecam wszystkim, nawet tym którzy do tej pory 

zastanawiają się czy adoptować zwierzę powiem, że warto.  I to warto te zwierzęta, które są 

niepełnosprawne, one najbardziej odwdzięczają się miłością do człowieka. 

Dziękuję!  

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie jawne imienne projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym 

na sesję.  

Rada - 19 głosami „za”, przy 1-głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę 

 

 nr XXX/300/21 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Działdowo (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 25 

Wolne wnioski i informacje 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – zwrócił się do radnych                           

o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji. 

Radny Pan Piotr DEMSKI – zwrócił się do pana Wiceprzewodniczącego Zenona 

Gajewskiego i pana Przewodniczego, odnośnie przywrócenia linii kolejowej z Działdowa do 

Brodnicy. Prosiłbym pana Wiceprzewodniczącego Rady o zgłoszenie do pana Gontarza posła 

z naszego okręgu  i pana Babalskiego o przyjazd na XXXI sesję i wpisanie punktu odbudowa 

linii kolejowej Działdowo -  Brodnica. Są pieniądze na to, możemy to zrealizować.                                    

A Działdowo przed wojną było słynne tylko z węzła kolejowego. Uważam, że powinniśmy 

zaprosić pana Starostę i pana Wójta na tą sesję, wtedy sprawa byłaby jasna i czytelna, wtedy 

mieszkańcy wiedzieliby kto chce, a kto nie chce. A ja i wszyscy radni chciałbym przecinać 

wstęgę jak pociąg rusza z Działdowa do Brodnicy. Byłoby to nasze marzenie, bo zostalibyśmy 

w historii, byłbym bardzo szczęśliwy jak by do tego doszło. Jest szansa, bo są na to pieniądze.   

Dziękuję! 

Radny Pan Zenon GAJEWSKI – z panem radnym Piotrem Demskim, porozmawiam 

później na ten temat. Chciałem poinformować Państwa, że w tym roku Stowarzyszenie „Pamięć 

i Tożsamość” obchodzi 5 - rocznicę powstania i zorganizowaliśmy konferencję, czy 

uroczystości o skali ogólnopolskiej w 80 – rocznicę śmierci Patronów naszego miasta 

Arcybiskupa Juliana Nowowiejskiego i biskupa Leona Wetmańskiego. Zasadnicze punkty tj. 

27 maja konferencja historyczno-naukowa, 28 maja upamiętnienie na placu obozowym,                        

a zaczęła się wcześniej otwarciem wystawy na Placu Mickiewicza przy Ratuszu. Wystawę 

promował oddział gdański IPN, która powstała w wyniku inspiracji naszego stowarzyszenia. 

Te uroczystości miały charakter ogólnopolski. 14 -ego kończymy jest to dzień pamięci 

wszystkich obozów koncentracyjnych. Konferencja uzyskała patronat pani senator  

Orzechowskiej i pana profesora Piotra Glińskiego Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, Marszałka Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, pana Starosty  i pana Burmistrza.  

Pan Gajewski podziękował panu Burmistrzowi za wsparcie przy organizacji tych uroczystości  

również panu Staroście, instytucjom PGKiM, Warmińsko-Mazurskiemu Funduszowi Poręczeń 

Kredytowych, Lasom Państwowym z Lidzbarka  a także innym instytucjom i firmom panu 

Robertowi Mendalce, panie Edycie Dębickiej z  Eltrimu, panu Mariuszowi Miłockiemu z De 

Heus. Podziękowania  dostały również  instytucje naszego miasta  Dom Kultury, Muzeum 

Pogranicza, Straż Miejska.  Pan Gajewski poinformował, że być może po wakacjach wystawa 

trafi do szkół. 

Dziękuję wszystkim serdecznie. 
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Pan radny Leszek SOSNÓWKA – Szanowni Państwo,  w imieniu Dyrekcji Szkoły 

Podstawowej nr 1 w Działdowie zapraszam na obchody 100-lecia istnienia Szkoły 

Podstawowej nr 1 w Działdowie. Z uwagi na pandemię uroczystości  są o wiele skromniejsze 

niż były planowane. Główna uroczystość to Msza św. o godzinie 12-tej (11.06.) wraz                                  

z poświęceniem Sztandaru Szkoły w Kościele  Św. Krzyża. Po mszy zapraszamy wszystkich 

gości do Sali gimnastycznej gdzie będzie można zobaczyć okolicznościową wystawę. 

Dziękuję! 

Pan radny Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem do pana Przewodniczącego,                  

w jakim trybie będą przebiegały kolejne sesje?  Okres wakacyjny nie sprzyja w osiągnięciu 

pełnego składu  i wydaje mi się że tryb zdalny w tym przypadku jest zasadny stwierdził radny. 

A po okresie wakacyjnym możemy się spotkać w gronie na zamku. 

Przewodniczący Rady –  stwierdził, że będzie  chyba wyrazicielem  większości radnych,  

faktycznie okres wakacyjny, każdy rozjeżdża się. Przychylam się do propozycji aby sesja była 

w trybie zdalnym, pandemia nie do końca zanikła a ponadto nie wszyscy mieli jeszcze 

możliwość pełnego zaszczepienia się. Jeżeli nie będzie kolejnej fali  po wakacjach  spotkamy 

się już w trybie normalnym na Sali obrad.  

Pani radna Wanda MILEWSKA –  odniosła się do wypowiedzi pana radnego 

Demskiego. Poinformowała, że Powiat podjął już starania, podjęte są działania odnośnie 

odtworzenia linii kolejowej Brodnica -Działdowo  rozmowy toczą się. Będzie to zależało od 

środków z UE. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA –  zwrócił się do  radnych  z prośbą o propozycje do  

zmian w  Statucie. Radny poinformował, że w najbliższym czasie Komisja ruszy z pracami na 

nowo, będzie pracować w trybie stacjonarnym. Czekamy na Państwa propozycje, uwagi. To                     

w końcu dla naszego wspólnego dobra. 

Dziękuję! 

Pani radna Bogumiła REDA – zwróciła się z zapytaniem dotyczącym Narodowego 

Spisu Powszechnego, czy będą chodzić rachmistrzowie po domach czy tylko będą dzwonić? 

Dochodzą sygnały, że ludzie starsi boją się odbierać telefony. Radna poinformowała, że  podała 

dwa bezpieczne nr telefonów z których rachmistrzowie mogą dzwonić do takich osób. Czy coś 

więcej na ten temat można się dowiedzieć.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – poinformował, że spotkanie osobiste jest 

ostatecznością, to jest  założone  w pracy rachmistrzów. Narodowy Spis Powszechny zakłada, 

że pewna grupa dokona spisu za pomocą Internetu to jest pierwsza możliwość. Burmistrz  

zwrócił się do radnych aby namawiali i pomagali osobom starszym się spisać. W drugiej 

kolejności została udostępniona baza telefonów na potrzeby spisu i osoby pełniące funkcje 
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rachmistrza będą się kontaktowały telefonicznie, w ostateczności rachmistrz dotrze do osoby 

aby dokonać spisu. Osoby, które nie posiadają komputera w domu mogą skorzystać                                   

z komputera w Ratuszu. Jest przygotowane stanowisko z komputerem a pracownicy z Wydziału 

Obywatelskiego pomogą w razie ewentualnych problemów. 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI –  zwrócił uwagę  do dzisiejszej sesji, że jednak można 

rozmawiać kulturalnie i prowadzić spokojne w miarę merytoryczne dyskusje. Druga sprawa  

jaką poruszył radny to że nie  rozumie apelu pana Kocieli o składanie propozycji do zmian                      

w Statucie. To Komisja miała  przedstawić propozycje zmian  radzie. Apel pana Zbigniewa jest 

niezrozumiały.   

Pan radny Zbigniew KOCIELA –  pan radny, jest nowicjuszem w radzie miasta. Nie wie 

na ile się pan radny  zapoznał ze Statutem, na ile  odczuwa czy on jest dobry czy zły. Radny 

stwierdził, że  ten Statut należy przejrzeć, to nie jest tylko jego wymysł, ani jego  kaprys. Są 

osoby w radzie, które są już kilka kadencji i też widzą potrzeby wprowadzenia zmian. Tak jak 

reformujemy wiele dziedzin naszego życia, tak też  należy zająć się Statutem stwierdził radny. 

Jedną z najprostszych przyczyn jest choćby  pandemia, w  Statucie choćby tą kwestię 

należałoby  uregulować i wiele innych spraw. Jeżeli dbamy o różne elementy życia naszego 

miasta, ten Statut należy również przejrzeć, gdyż od początku kiedy został on sporządzony 

nigdy nie został w jakiś sposób reformowany, zmieniany. 

Ad vocem 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – panie radny, to że ktoś jest nowicjuszem, nie znaczy 

że nie ma o czymś pojęcia, że nie ma doświadczenia. Nie kwestionuję, że Statut wymaga 

reformy. Ja tylko zasugerowałem, że komisja która pan chciał żeby powstała ma proponować 

zmiany a my jako rada pochylimy się nad tym. 

Pan Burmistrz – chciałem sprostować, ten Statut był wielokrotnie zmieniany. To nie jest 

ten sam Statut, który był uchwalany w 1990 roku. Był on wielokrotnie zmieniany                                  

i dostosowywany do zmieniających się przepisów. To tylko tyle w kwestii wyjaśnienia. 

Ad vocem 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – był zmieniany, żeby bardziej panu pomagały 

funkcjonować.   

Pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady – taka osobista refleksja na 

koniec tej sesji, tak jak powiedział pan radny Szczypiński, jak się chce można. Mieszkańcy 

wybrali nas po to byśmy rozwiązywali problemy miasta i godnie ich reprezentowali. Kultura 

osobista nas obowiązuje ponieważ to my dajemy przykład. Ja jestem zwolennikiem kulturalnej 

dyskusji. Jako Przewodniczący Rady muszę często zwracać uwagę, że dyskusja wychodzi poza 

dany temat, często są to jakieś przytyki osobiste. Dlatego skoncentrujmy się na temacie, który 
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jest zawarty w temacie porządku obrad. Np. skarga na pana Burmistrza rozciągnęła się na temat 

oświaty i edukację. Tak wyszło, ale myślę że nic nie szkodzi. Apeluję do Państwa                                       

o koncentrowanie się na problemie, który jest w danym porządku obrad.  

 

Ad. pkt 26 

 

Zamknięcie sesji 

 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXX  zdalnej sesji Rady Miasta /15:10/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                                Romuald Remiszewski 


